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ACTA PLE NÚM.  13/99 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 24 DE 
NOVEMBRE DE 1999 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 24 de novembre de 1999  
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-quatre de novembre de mil nou-cents noranta-nou, es reuneixen a la 
sala de sessions d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte 
en els termes legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple 
que a continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, 
sota la Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
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Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
NO ASSISTENTS: 
 
Excusa:  
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón-Interventor 
 
No excusa: 
 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm.  12/99, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 28 d’octubre d'enguany. 
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 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 PROPOSTES D’ESMENES : NO 
 
 
 
 VOTACIÓ          UNANIMITAT   
 
 
  
 2.- Donar compte del decret de l'Alcaldia que a continuació 
s’indica. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes del seu coneixement, es 
dóna lectura del Decret dictat per l'Alcaldia, el text literal del qual és el 
següent: 
 
 
 - Decret núm. 5379/99 de data 15 de novembre 
 
 “Vist el Decret 3589/99, dictat per aquesta Alcaldia el dia 19 de 
juliol, pel qual es nomenen els Presidents delegats de les Comissions 
Informatives de caràcter permanent i específic, adscrivint-se a elles els Vocals 
corresponents. 
 

Vist l’escrit presentat pels Regidors del Grup Polític Municipal del 
Partit  Popular, senyors Antonio Naranjo Hijos i Alberto García Llorente,  
Portaveu, aquest últim del mateix, en el qual demanen el canvi de 
representant del seu Grup Polític en la Comissió Informativa d’Interior Comerç 
i Comunicació, i, en conseqüència, que sigui substituïda  la Regidora senyora 
Ma. Isabel Espinosa Fernández, pel Regidor Antonio Naranjo Hijos.  

 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 

legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
Primer.- Modificar el Decret 3589/99, dictat per aquesta Alcaldia el 

dia 19 de juliol, pel qual s’adscrivia, entre altres, com a vocal de la Comissió 
Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, a la senyora Ma. Isabel 
Espinosa Fernández, en representació del Grup Polític Municipal del Partit 
Popular, en el sentit de substituir-la pel Regidor senyor Antonio Naranjo Hijos. 

 
Segon.-  Comunicar aquesta resolució al President i als Regidors 

afectats, així com al Secretari de l’esmentada Comissió, pel seu coneixement i 
efectes. 
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Tercer.- Donar compte al Ple d’aquesta resolució, en la pròxima 

sessió que tingui lloc.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
         
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 3.- Declarar com a parcel·la sobrera la superfície de 12’5 m2 
situada al carrer de Dolors Almeda, 29  cantonada amb el carrer Marià 
Fortuny, així com procedir a la seva venda al propietari de la finca 
confrontant, l’empresa Promotora Lagarejos, S.L. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l'informe del Cap  Tècnic de  l'Àrea d' Obres i Urbanisme,  del 
que es desprèn  que com a conseqüència de la modificació puntual del Pla 
General Metropolità del 76 al sector del  Barri d'Almeda de  data 5 de gener de  
1996, ha resultat una porció de terreny de 12,5 m2 de superfície situada a la 
cantonada dels carrers  Dolors Almeda, 29  cantonada a Marià Fortuny 52   
que, als efectes del que preveu l'article 12 del Reglament de Patrimoni dels Ens 
Locals  pot considerar-se  parcel·la sobrera de via pública. 
 
 Atès que l'Empresa  Promotora Lagarejos, S.L., propietària actual de 
la parcel·la colindant, ha manifestat el seu interès en adquirir-la.  
 
 Vistos els articles 11,12 i 44 del Reglament de Patrimoni dels Ens 
Locals així com l’informe emès per la  Cap del Departament de Contractació i 
Patrimoni i  Secretaria General . 
 
 Aquesta Comissió Informativa d’Interior i Comerç i Comunicació, 
proposa al Ple  l’adopció dels següents 
 
             ACORDS  
 
 Primer.- Declarar parcel·la sobrera de via pública, per la seva 
posterior qualificació com a bé patrimonial, la porció de terreny de 12,5 m2 
situada a la cantonada dels carrers Dolors Almeda, 29/ Marià Fortuny, 52,  
provinent de la modificació puntual del Pla General Metropolità en data 5 de 
gener   de 1996, al Sector del Barri d'Almeda, la qual de conformitat amb allò 
que disposa  l'article 12.2 del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals,  no 
requereix expedient de qualificació jurídica. 
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 Segon.- De conformitat amb l'informe de l'Arquitecte Municipal 
s'aprova la valoració de l'esmentada porció de terreny  en  3.000.000 - 
pessetes. 
 
 Tercer.- Procedir a inventariar la parcel·la sobrera a favor d'aquest 
Ajuntament amb la qualificació de bé patrimonial i a la seva posterior 
inscripció en el Registre de la Propietat, de conformitat amb allò que disposen 
els articles 206 de la Llei Hipotecària i 303 del seu Reglament. 
  
 Quart.-  Alienar, per venda directa la parcel.la que a continuació es 
descriu  a l'Empresa  “Promotora Lagarejos, S.A.”, com a propietària 
confrontant, prèvia  conformitat de la mateixa:  
 

"parcel.la sobrera de via pública que afronta: al nord amb el carrer 
Marià Fortuny, al sud, amb Dolors Almeda, a l’oest amb la cruïlla 
Dolors Almeda /Marià Fortuny i a l’est amb la finca colindant de 
referència cadastral 36879-22 ". 

 
 Cinquè.- El preu de la venda és la quantitat de 3.480.000,- pessetes 
de les quals corresponen 3.000.000,- al preu de valoració de la parcel·la i les 
480.000,- pessetes restants a l' I.V.A.,  les quals  el comprador satisfarà  a 
l'Ajuntament en l'acte de la signatura de l'escriptura pública  de compra-venda 
essent, a càrrec de la part compradora, totes les despeses que per la venda es 
poguessin ocasionar. 
 
 Sisè.- Facultar al senyor Alcalde, Josep Montilla Aguilera, per a la 
signatura de quants documents siguin necessaris per a la formalització dels 
acords que antecedeixen. 
 
 Setè.- Notificar el present acord al Departament d'Obres i 
Urbanisme,  a la Intervenció Municipal, i a l’Empresa Promotora Lagarejos, 
S.L.,  de conformitat a l'article 44 del Reglament de Patrimoni dels Ens 
Locals.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Sr. Antonio Balmón Arévalo, com a Portaveu del Grup 
Municipal Socialista, es fa l’explicació, i,  manifesta que el  tema és, com ja 
vam explicar en la Comissió Informativa,  una parcel·la sobrant d’una 
superfície que ha estat cedida, que l’Ajuntament amb ella no faria res, pel 
tipus de superfície que és de 12,5 m2, i de la qual té necessitat la Promotora 
per fer la construcció que pretén realitzar i el que es fa és vendre-la  per la 
quantitat que ha estat valorada per part del tècnic municipal.   
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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 4.- Aprovar la cessió de l’ús a precari d’una superfície de 298’5 
m2 del local de propietat municipal Centre Cívic Almeda a favor de 
l’Associació de Veïns Almeda. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta del departament de Joventut, Cultura, Esports i 
Relacions Ciutadanes, de cessió de l’ús a precari del local de propietat 
municipal de superfície de 298,5 m2  situat al Centre Cívic Almeda, a 
l’Associació de veïns del Barri d’Almeda. 
 
 Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament Tècnic de 
Relacions Ciutadanes, mitjançant el qual posa de manifest  que l’esmentada 
entitat desenvolupa un extens programa anual d’activitats socials, solidàries, 
esportives i culturals, arribant d’aquesta manera a gran part d’habitants del 
barri a més a més d’actuar com interlocutors davant l’Administració per 
d’altres qüestions col·laborant alhora en diversos esdeveniments de la ciutat. 
 
 Per tot això, i de conformitat amb les atribucions que als Ens Locals 
confereix l’article 75 del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals, que el 
permet cedir en precari sense ànim de lucre, que els hagin de destinar a fins 
d’utilitat pública o d’interès  social, sempre en benefici d’interessos de caràcter 
local. 
 
 La Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació proposa a 
l’Ajuntament Ple, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Cedir, en precari, l’ús del local de propietat municipal de 
298,5 m2 situat al Centre Cívic d’Almeda  que figura grafiat  en el plànol 
adjunt, a fi que l’Entitat  cessionària el destini al desenvolupament de les 
activitats que li són pròpies d’acord amb els seus estatuts i naturalesa. 
 
 Segon.- Sotmetre l’expedient de cessió a informació pública, durant 
un període de 15 dies, en el qual es poden formular reclamacions o 
al·legacions, transcorregut  el qual sense que s’hagin formulat s’entendrà la 
cessió com a definitiva. 
 
 Tercer.- Aprovar la minuta de conveni que s’acompanya com annex 
II, el qual s’haurà de subscriure amb l’Associació  de Veïns del barri  d’Almeda  
i que regularà l’esmentada cessió. 
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 Quart.- Facultar a l’Alcalde  Josep Montilla Aguilera per a la 
signatura del conveni de cessió amb l’esmentada Entitat. 
 
 Cinquè.- Notificar el present acord a l’Associació de Veïns del barri 
d’Almeda, al Departament de Relacions Ciutadanes i a la Intervenció 
Municipal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió s’assenyala que quan es va produir tot el conflicte de 
l’entorn d’aquesta parcel·la derivat de l’aluminosi allí hi havia tot una sèrie 
d’habitatges, una escola i en una de les parts també d’aquests habitatges, 
havia el local de l’associació de veïns. 
 
 Quan es va dur a terme tot el desenvolupament del projecte 
d’enderroc, de construcció de nous edificis i també de buscar ubicacions a les 
activitats de les entitats que estaven allí situades, es va acordar respectar el 
que era l’antiga escola per a intentar destinar-la  a una sèrie de serveis 
pensats per al barri. D’aquests serveis el que es fa ara una vegada construït i 
edificat ja el nou centre cívic, és cedir com hem fet amb la resta d’associacions 
de veïns de la ciutat, o amb altres entitats, una part de l’edifici a favor de 
l’associació de veïns Almeda. 
 
  A continuació intervé el Sr. Alberto García Llorente, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que com ja es va indicar 
en la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, a nosaltres ens 
agradaria que se’ns facilités el plànol, exactament, d’on van ubicats cada part, 
tant pel que fa a l’associació de veïns, despatx de la part de dalt, com la del 
Centre d’Atenció Primària. 
 
 Tot seguit pren la paraula el  senyor Antonio Balmón, President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, per dir 
que se’ls facilitarà i que de les dos plantes, hi ha una part de la primera 
planta, que és la més important, que és la que utilitzarà l’associació de veïns, 
després hi haurà uns espais comuns, amb els serveis socials per al tema de 
les activitats que es desenvolupen sobretot amb els educadors socials, i una 
part a baix, reduïda que és per a temes de magatzem, i la resta són serveis del 
centre d’atenció primària i dels serveis socials. 
      
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 5.- Aprovació inicial de la relació de propietaris, béns i drets 
afectats per l’expropiació per raons urbanístiques de la finca atribuïda al 
senyor Jaume Arús i Ribas, situada a l’antic polígon Canyet de la ciutat. 
 
 DICTAMEN 
 
  “Vist l'expedient instruït per a l’expropiació  dels terrenys propietat 
atribuïda al  senyor Jaume Arús i Ribas, necessaris per a l’execució del 
projecte complementari de “Connexió, interrelació i ordenació d’un espai situat 
entre la part alta i baixa de Cornellà de Llobregat”. 
 
  Atès l'informe emès per l'Arquitecte Municipal Cap del Departament 
Tècnic d'Urbanisme i Obres, el qual posa de manifest que el Planejament 
General Metropolità, aprovat definitivament el 14 de juliol de 1976, i la 
Modificació Puntual del Pla General Metropolità de 10 de març de 1999, 
destina el sol situat entre l’Avinguda Salvador Allende, parc de Can Mercader, 
prolongació de l’Avinguda de Sant Ildefons i Cinturó de Ronda a sistemes 
generals a nivell local: zona verda de nova creació (clau 6b) i equipament 
esportiu (clau 7b). 
 
  Atesa la resta del contingut del referit informe, que identifica el bé 
atribuït a expropiar, la valoració de la expropiació sobre el mateix. 
 
 Atès l’informe favorable emès per la Cap del Departament 
Administratiu d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis. 
 
  Atès el que disposen l’article 85 de la Llei d'Expropiació Forçosa de 
1954, article 101 i següents  del Reglament d'Expropiació Forçosa de 1957,  
pel que fa  a l'expropiació per raons urbanístiques. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, així com el dictamen de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, el Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
  
 Primer.- Aprovar inicialment la relació de propietaris, béns i drets 
afectats per l’expropiació necessària per l’execució del projecte,  
complementari de “Connexió, interrelació i ordenació d’un espai situat entre la 
part alta i baixa de Cornellà de Llobregat”, del següent contingut: 
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DESCRIPCIÓ DEL BÉ A EXPROPIAR 
 
Situació: polígon 3 del Canyet, Cornellà de Llobregat. 
Titular: Jaume Arús i Ribas 
Domicili: Rambla Solanes número 55. 
Afectació: Expropiació per raons urbanístiques 
Naturalesa i aprofitament dels terrenys: Terrenys erms. 
Qualificació urbanística: Zona de parcs i jardins urbans de nova creació 
d’àmbit local (clau 6b), d’acord a la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità de 10 de març de 1999. 
 
VALORACIÓ DE L’EXPROPIACIÓ: Es tracta d’un sòl pendent d’urbanitzar, que 
pertany a l’àmbit del projecte de “Connexió, interrelació i ordenació d’un espai 
situat entre la part alta i baixa de Cornellà de Llobregat” que convertirà tota la 
zona en un parc urbà. 
A l’hora de valorar, d’acord a la Llei 7/1998, de 13 d’abril, sobre règim del sòl i 
valoracions i tenint en compte que no poden partir del valor cadastral (article 
28 de la citada Llei) ja que encara figura com a rústic , per analogia aplicarem 
el preu m2. que s’ha considerat per les expropiacions efectuades per la 
realització del projecte de cubrició de la trinxera de RENFE , per ser una zona 
contigua: 3.822.- petes/m2. 
 
Superfície a expropiar: 1.734 m2 (totalitat de la finca). 
Preu m2. : 3.822.- ptes. 
 
Valor de la finca: 1734 m2. x 3822.- ptes/m2.= 6.627.348.- ptes. 
 IVA 16% . . . . . . . . .  . . . . . . . . . . . . . . . .. . .= 1.060.376.- ptes.  
       __________________   
       TOTAL  7.687.724.- ptes.       
             
    Segon.- Sotmetre a informació pública el present acord per termini 
de vint dies, mitjançant la publicació del mateix en el Butlletí Oficial de la 
Província i un dels diaris de major difusió de la província, a l’efecte que es 
presentin les al·legacions que es considerin oportunes. Cas de no presentar-se 
cap al·legació, la relació de propietaris, béns i drets afectats s’entendrà 
aprovada definitivament. 
 
 Tercer.- Requerir al propietari dels terrenys afectats per a que 
presenti el full d’apreuament corresponent, per tal de propiciar el mutu acord 
que preveu l’article 24 de la Llei d’Expropiació Forçosa. 
 
 Quart.- Elevar al Jurat d’Expropiació de Catalunya, en el supòsit 
que no s’arribés a l’acord a què es refereix l’apartat anterior, la valoració de 
l’expropiació dels terrenys atribuïts al senyor Jaume Arús i Ribas, ubicats el 
polígon 3 del Canyet, Cornellà de Llobregat, d’acord amb el preveu l’article 113 
de la Llei d’Expropiació Forçosa. 
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 Cinquè.- Notificar el present acord als interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Luis Morlanes Galindo, com a Regidor-
Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, es manifesta que 
és un petit tros de terreny que es troba darrere del camp de futbol de Sant 
Ildefons, i que tot el sector és propietat de l’Ajuntament llevat d’una petita 
finca que és aquesta que plantegem l’expropiació.  
 
 Com ja sabeu, continua dient el Sr. Morlanes, adjudiquem allò que 
hem anat anomenant l’obra de la part alta i de la part baixa, a una empresa fa 
més d’un mes, i per fer les obres es necessita comptar amb aquest petit tros. 
El Pla General la qualifica com a zona de parc i jardins urbans de nova 
creació, clau 6b), i la seva extensió, i el valor atribuït, tenint en compte les 
expropiacions que es van fer amb l’obra de la trinxera propera, és el valor que 
ha explicat la Sra. Secretària General. 
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que aquí es diu, a la finca 
atribuïda, això indubtablement, s’aclarirà abans perquè això és el fonamental 
perquè en aquest moment estem valorant entre altres coses, a una persona 
que no està clar que sigui el propietari.  
 
 Seguidament pren la paraula senyor José Luis Morlanes Galindo, 
com a Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, per 
manifestar que de fet es valora el terreny, no a la persona; i diem finca 
atribuïda perquè encara no tenim consciència plena de la titularitat, i per tant, 
en el moment que demostrin la seva propietat, serà considerada com a 
propietària.   
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
MOCIÓ DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 6.- Aprovar l’adhesió d’aquest Ajuntament a la Asociación 
Internacional de Ciudades Educadoras (AICE), i sol·licitar al seu Comitè 
executiu l’admissió d’aquesta Administració, condicionada a l’aprovació 
en la següent Assemblea General.  
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 MOCIÓ 
 
 “Amb la finalitat d’establir una estructura permanent de 
col·laboració entre els Governs locals interessats en el compliment dels 
Principis establerts en la Carta de Ciutats Educadores, s’ha constituït, 
legalment, una associació d’àmbit mundial denominada “Asociación 
Internacional de Ciudades Educadoras (AICE).” 
 
 Atès que l’esmentada associació sorgeix del Primer Congrés de 
Ciutats Educadores que va tenir lloc a Barcelona durant el mes de novembre 
de l’any 1990, en el que les ciutats participants varen subscriure la Carta de 
Ciutats Educadores. 
 
 Atès que el mes de novembre de l’any 1992 va tenir lloc el II 
Congrés Internacional de Ciutats Educadores a la ciutat de Gothenburg 
(Suècia), amb la participació d’aquest Ajuntament, que va assistir a ell 
representat per la seva Regidora Delegada d’Ensenyament, senyora Cristina 
Gasull Martínez. 
 
 Atès que aquest Ajuntament comparteix els criteris i finalitats 
marcats per l’esmentada Carta i, per tant, considera convenient adherir-se a 
l’esmentada Associació i formar part d’ella. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposen els articles 22.2.b) i 
47.3.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local, correspon al Ple l’adopció dels acords relatius a la participació en 
organitzacions supramunicipals, sent necessari per a això el vot favorable de 
la majoria absoluta del nombre legal dels seus membres. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’adhesió d’aquest Ajuntament a la Asociación 
Internacional de Ciudades Educadoras (AICE), i sol·licitar al seu Comitè 
executiu l’admissió d’aquesta Administració, condicionada a l’aprovació en la 
següent Assemblea General. 
 
 Segon.- Donar la conformitat als Estatuts reguladors de 
l’esmentada institució que figuren com a document annex a aquest acord. 
 
 Tercer.- Facultar a l’Alcalde, senyor José Montilla Aguilera, per la 
firma de tots aquells documents necessaris per la formalització d’aquest acord. 
 
 Quart.- Establir que la delegació d’aquesta Ciutat en l’Assemblea 
General de l’esmentada Associació, estarà constituïda per les persones 
següents: 
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 - Senyora Cristina Gasull Martínez, Regidora delegada d’Educació, 
que actuarà com a portaveu en l’Associació. 
 
 - Senyora Carmen Prat Bartés, Directora de l’Institut Municipal 
d’Educació. 
 
 Cinquè.- Comunicar aquest acord a les persones designades, així 
com al Comitè Executiu de la “Asociación Internacional de Ciudades 
Educadoras (AICE),”  pel seu coneixement i efectes.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Cristina Gasull Martínez, com a Regidora-
Delegada de l'Àrea d'Educació,  es fa una explicació de la Moció, en la que 
manifesta que aquesta Associació Internacional, neix al 1990 a Barcelona, on 
s’elaborà per primera vegada la Carta de Ciutats Educadores. A l’any 1991, 
uns mesos després, el Ple d’aquest Ajuntament va expressar el desig de ser 
part d’aquesta associació. L’associació, en aquest país  és legalitzada l’any 
1994, quan el Ministeri de Justícia i Interior la registra, i per tant, donat que 
nosaltres ens havíem inscrit l’any 1991 i es registra l’any 1994, encara que 
sempre hem sigut membres actius d’aquesta associació, sembla que hi ha 
algun desfàs de documentació i ara ens han demanat que novament el Ple 
decideixi la seva adhesió. Crec que en el fons és un intent de mirar la ciutat 
des del punt de vista dels ciutadans, amb els ciutadans i d’anar amb el temps 
tenint un model final de transformació o de canvi. 
 
 També s’agraeix, estar en una organització així, per a una altra 
cosa, com per a no sentir-se gaire sol, tenir un lloc a on poder trobar 
informació, compartir experiències, posar un dubte sobre la taula, poder 
aprendre dels altres. Aquesta associació té un banc de dades internacional de 
força importància, a on en qualsevol moment pots trobar la formació 
necessària per dur a terme qualsevol experiència de la que dubtis com fer-ho.  
 
 Certament les ciutats no es copien, però si s’inspiren unes amb les 
altres quan tenen un marc ideològic similar, per tant, no sempre s’ha de partir 
de zero, sinó que l’experiència de les ciutats serveix. Penso que és bo estar en 
el màxim de llocs possibles. 
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que s’alegra molt de què es prengui 
aquesta decisió, de totes maneres ja va comentar a la Comissió Informativa 
que per ell ja eren membres des del 90 perquè Cornellà va ser una de les 
ciutats signants del Conveni, o de la Carta de les Ciutats Educadores, que es 
va redactar i es va aprovar, i després ha tingut continuació en altres ciutats. 
El Sr. Flórez planteja que nosaltres ens hem anat adherint a diferents fòrums 
internacionals, “ciutat la Carta d’Alborth”, “ciutat per a la sostenibilitat”, i això 
suposa també un comportament de tots nosaltres i de la nostra forma 
d'entendre la ciutat, a vegades molt diferent al que tenim. Penso que això ha 
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de servir perquè tots féssim una reflexió a fons i cada vegada que fem una 
intervenció que qüestiona o que condiciona el futur de la ciutat, que pensem, 
perquè el fet i el missatge  de la carta és realment meravellós des del punt de 
vista del que és la ciutat com a tal  junt amb la seva societat. 
 
 Per tot això, que serveixi això com un element de reflexió i també 
d’actuació perquè la ciutat no sigui una ciutat, a vegades, no assumida, i que 
siguem capaços de què tota la societat o la major part de la societat realment 
se senti integrada i faci de la ciutat un lloc de desenvolupament, de trobada i 
de tot un seguit de coses que estem molt lluny d’aconseguir. 
 
      VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció de tots els Grups Municipals sobre les víctimes de 
violència domèstica. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Exposició de motius: 
 
 Atès que pel que fa a sensibilització social podem afirmar que el 
fenomen de la violència domèstica fa palesa, cada vegada més, la seva 
dimensió social i no tant d’àmbit domèstic i privat i 
 
 Que les administracions, institucions, organismes i associacions de 
dones estan portant a terme diferents accions entorn al fenomen de la 
violència domèstica i 
 
 Que segons la memòria de 1998 presentada per la Fiscalia General 
de l’Estat han augmentat els delictes sobre maltractaments en un 25% i 
 
 Que el 1998 hi va haver 20.673 denúncies sobre maltractaments, 
cosa que suposa un augment del 10% respecte el 1997, i el 1999 de gener a 
juny 10.733 denúncies amb una trentena de dones mortes i 
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 Que aquest Ajuntament ha aprovat diferents mocions respecte al 
fenomen de la violència contra les dones i 
 
 Que les mesures adoptades per l’Administració de Justícia semblen 
insuficients per evitar les morts causades per maltractaments i segueix sent 
massa arbitrària l’actuació de jutges/ses en quant a les mesures 
d’allunyament de l’agressor i les mesures de prevenció i 
 
 Que segueixen sent insuficients els recursos, tant professionals com 
econòmics, que des de les administracions amb competències es dediquen a la 
prevenció de les actuacions violentes, l’atenció planificada a les víctimes, la 
coordinació entre els/les diferents professionals que actuen en un cas de 
maltractaments domèstics i  
 
 Per tot això, els Grups Municipals, mitjançant les seves regidores i 
els seus representants i a instàncies del Consell Municipal de la Dona de 
Cornellà proposen a l’Ajuntament en Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat adopti el 
compromís de seguir treballant en el marc de l’elaboració del Pla Integral de la 
Dona, amb l’objectiu (entre d’altres) de dissenyar estratègies que millorin la 
coordinació i l’atenció a les víctimes de la violència domèstica d’una manera 
eficaç i integral. 
 
 Segon.- Proposar a les institucions i òrgans d’àmbit local com les 
sanitàries, les judicials, les policials, les educatives i les municipals, la 
redacció i la signatura d’un acord que tingui com objectiu agilitar les 
actuacions en aquest àmbit. Aprofitar les gestions ja realitzades per la 
Comissió de Maltractament del Consell Municipal de la Dona de Cornellà. 
 
 Tercer.- Instar el Departament de Justícia i l’Institut Català de la 
Dona de la Generalitat de Catalunya que les mesures  i  accions que posin en 
marxa tinguin garantida al màxim la seva eficàcia, i es desenvolupin i 
s’engeguin des de la perspectiva de la transversalitat i la coordinació de tots 
els agents implicats en el fenomen de la violència vers les dones. 
 
 Quart.- Instar la Generalitat de Catalunya que doni suport amb 
mitjans econòmics a totes aquelles actuacions integrals que es desenvolupin 
des dels ajuntaments, com és el cas de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, 
en qualitat d’administració més propera a la ciutadania, i per tant més 
propera a les conseqüències del fenomen de la violència domèstica. 
 
 Cinquè.- Donar ple suport al manifest “No a la violència contra les 
dones” elaborat pel Consell Municipal de la Dona de Cornellà amb motiu del 
Dia Internacional sobre la Violència contra les Dones, que es celebrarà el 25 
de novembre. 
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 Sisè.- Donar trasllat dels presents acords al Consell Municipal de la 
Dona de Cornellà, a les entitats de la ciutat, al Departament de Justícia i a 
l’Institut Català de la Dona de la Generalitat de Catalunya, al Programa 
d’Atenció a la Dona de l’ICS, a les àrees bàsiques de Cornellà, al Col·legi 
d’Advocats, als jutjats i a la Fiscalia de Cornellà, a la Policia Nacional, als/les 
responsables tècnics/ques de l’Àrea de Serveis a la Persona i a la Policia 
Local.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Carmen Romero López, com a Portaveu del 
Grup Municipal d'IC-V,  es fa una explicació de la Moció, en la que manifesta 
que un any més tornem a presentar una Moció o fer algun tipus d’acte per 
tornar a recordar que encara existeix aquesta violència domèstica, que segons 
les dades que portem aquí, continuen augmentant els delictes sobre 
maltractament i que encara segueix sent massa arbitrària l’actuació dels 
jutges i de les jutgesses que segueixen tenint insuficients recursos 
professionals i econòmics per poder tractar tota la complexitat d’aquest tema i 
per tant, novament, hem de recordar a les institucions, a nosaltres mateixos, a 
tothom que hem d’estar a l’aguait, contínuament alerta perquè tot i seguint els 
passos normals dintre d’una societat de fer primer la informació, l’educació, 
després un seguiment per a la prevenció; malgrat tot això, al final s’ha 
d’arribar a la sanció, a unes mesures punitives perquè  aquests esdeveniments 
no s’han aturat i encara continuen existint. 
 
 La Sra. Romero continua dient que recorda que també demà faran 
un acte de concentració a la plaça de Sant Ildefons a les 19 hores per trobar-
nos tots i totes i recordar que no volem que aquesta situació continuï i que 
estem disposades i disposats a lluitar contra aquesta situació endèmica que 
s’està produint amb aquesta continuïtat i, pràcticament,  sense que hi hagi un 
canvi substancial en el comportament d’algunes persones. 
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que ja vam comentar a la Junta de 
Portaveus, que en el paràgraf abans del primer punt, quan deia que tots els 
grups municipals mitjançant les seves regidores, vam proposar afegir, o 
representants.  
 
 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que està recollida aquesta esmena i l’altra que era sobre el 
terme “les noves” eliminar-ho, i  seria “sobre les víctimes de violència 
domèstica” que és el que diu el títol que figura a l’ordre del dia.  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
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 2.- Moció dels Grups Municipals d’ERC i EUiA, referent al Pla 
Especial d’Assignació d’Usos del subsector “Ribera-Serrallo”, promogut 
per l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà, per 
encàrrec de l’Ajuntament. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Motivació de la presentació: 
 
 Atès  que l’aprovació inicial en la Comissió de Govern celebrada el 
dia 6 d’octubre del Pla Especial d’assignació d’usos del subsector “Ribera–
Serrallo”, promogut per EMDUCSA per encàrrec de l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat,  pretén actuar sobre una àmplia zona del terme municipal amb 
l’objectiu de regularitzar-ne els usos del que ja hi és ubicat, així  com de la 
resta de la superfície per tal de dur-hi a terme la construcció de nous 
equipaments.  
 
 Atès que el nostre terme municipal és poc extens i, alhora, 
intensament urbanitzat,  la qual cosa  converteix la planificació urbanística en 
un fet cabdal per al futur de la ciutat. 
 
 Atès que nombrosos ciutadans, propietaris de la zona, seran 
afectats per les expropiacions. 
 
 Text de la Moció: 
 
 Atenent les raons exposades anteriorment,  sol·licitem que es 
prenguin els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’Ajuntament convoqui tots els propietaris afectats per 
tal d’explicar-los allò que pretén de fer, en entendre que com a ciutadans s’han 
de sentir atesos i respectats, la qual cosa ha de significar que puguin, de 
forma col·lectiva, oberta i democràtica, parlar amb els seus governants de la 
problemàtica que els genera l’existència del Pla Especial. 
 
 Segon.- Que l’Ajuntament convoqui la ciutadania a participar d’un 
debat públic, obert a tota la ciutadania,  sobre aquest  Pla Especial a fi que els 
veïns i veïnes puguin participar-ne, opinar i implicar-s’hi. 
 
 En nom dels Grups Polítics Municipals d’Esquerra Republicana de 
Catalunya i d’Esquerra Unida i Alternativa.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor  Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC explica que en primer lloc, vol dir que aquesta Moció que 
presenten conjuntament EUiA i ERC, és fruit de l’interès que mostrem davant 
d’un projecte que tot just l’Ajuntament ens ha presentat, però  tot just és a les 
beceroles, de manera que paral·lelament a la gestió que fa el govern de la 
ciutat, com a oposició també tenim cura i assumim la responsabilitat que 
tenim per tal de fer més viable i en definitiva que reverteixi aquest projecte a la 
ciutat. Manifesta el Sr. Tardà que voldria evitar qualsevol susceptibilitat i que 
van tenir una reunió amb els propietaris, ens van cridar, i vam anar-hi, i els 
vàrem dir quina és la nostra posició, que el projecte de l’Ajuntament era 
interessant i, en principi, que ens mou l’interès d’ajudar al govern i criticar-lo 
en el que en aquesta Moció expressem:     
 
 Que l’Ajuntament peca d’una manca de respecte a la ciutadania pel 
que fa als procediments, un ciutadà que fa deu anys que viu a Cornellà, que 
sempre ha estat un bon ciutadà i que ha pagat religiosament els impostos, té 
el dret, el dia que l’Ajuntament preveu en benefici de la col·lectivitat, fer una 
expropiació d’uns terrenys, a ser reunit, cridat, convocat pel seu Alcalde i 
explicar-li perfectament que s’hi vol fer allà, i aquests procediments de limitar-
se a enviar una carta que un propietari ens assembla que és propi de 
procediments que haurien d’estar absolutament superats.  
 
 De manera que d’entrada, tan sols demanem aquí que hi hagi una 
rectificació de procediment i  demanem més informació, si bé estem 
convençuts que pot ser un projecte molt interessant aquest, és evident que 
Cornellà necessita un polisportiu, que necessita un espai, necessita una  
piscina, etc. etc. 
 
 Però ara, en aquest estadi del projecte, demanem que l’Alcalde 
convoqui a tots els propietaris i els hi expliqui que és el que s’hi farà i que, a 
més a més, puguin preguntar el que creguin convenient, paral·lelament, a tots 
els tràmits que marquen la llei o el procediment administratiu de tramesa de 
documentació, és a dir, que l’Ajuntament convoqui tots els propietaris afectats 
per tal d’explicar-los allò que pretén fer, la qual cosa ha de significar que 
puguin, de forma col·lectiva, oberta i democràtica, parlar amb els seus 
governants de la problemàtica que els genera l’existència del Pla Especial. 
 
 I en segon lloc, demanem que essent un espai dels pocs verges que 
ens queden,  i que ens estem jugant el futur urbanístic, que l’Ajuntament 
convoqui algun acte, al qual els responsables del Departament d’Urbanisme, 
expliquin a la ciutat que es pretén fer i no només a la Revista de “Cornellà 
Informa”, perquè la participació sempre és bona,  no diem a aquestes altures 
que estem en contra del projecte, perquè el projecte pot ser molt viable i  
interessant. 
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que com a part dels que han 
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presentat aquesta Moció, volia començar per dir que un dels principis de 
sostenibilitat és aquell que diu que l’economia d’una ciutat ha de ser 
diversificada, que s’ha de procurar per tots els mitjans possibles reduir la 
dependència externa i que sempre que sigui possible les necessitats siguin 
satisfetes amb productes locals. Crec que el que aquí hi hagi un espai, petit 
però important, encara agrícola, forma part d’aquest principi de sostenibilitat 
que nosaltres hem assumit i per això crec que és un error  anar a sepultar tota 
la terra que encara tenim aquí com està passant a tota la comarca i a tot 
l’entorn de les grans ciutats. 
 
  Això, continua dient el Sr. Flórez,  té un efecte cultural i econòmic i 
de salut, per això defensem totes les conseqüències de què això com és el 
futur de la ciutat es faci un debat i si fa falta un referèndum per veure si el 
que tothom accepta és que la ciutat acabi menjant-se’n tot el que li queda 
encara de no urbanitzat, i estic d’acord en què a Cornellà falta un polisportiu i  
altres serveis però no sé si l’alternativa és aquell lloc.  
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor 
Alberto García Llorente per manifestar que el seu Grup, en el primer punt, 
creu que l’Ajuntament té l’obligació a tots els ciutadans/es sobretot que 
estiguin afectats per un tema de propietat, de dir-los en quin estat es troben, 
que és el que es farà. En aquest punt, si que estaríem d’acord, perquè és un 
dret que tenen els ciutadans, sobretot, com molt bé a dit el Sr. Tardà de 
ciutadans/es que paguen els seus impostos. 
 
 En canvi, pel que fa al segon punt, el seu Grup s’abstindrà perquè 
segons diu la Moció, està parlant d’un debat públic i creu que s’ha de ser una 
mica més pràctic i segurament és bona l’idea que plantegen tant els Portaveus 
dels Grups d’ERC, com d’EUiA, de què la ciutadania de Cornellà intervingui en 
els projectes urbanístics, però que mitjançant un debat públic no penso que 
sigui la millor forma de practicar o intentar fer que els ciutadans i ciutadanes 
participin d’una forma activa dins del tema urbanístic de Cornellà.  
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup està d’acord 
en què es respectin els interessos dels veïns afectats, perquè no han de pagar 
la remodelació de la ciutat, quan són barris que normalment han sigut barris 
marginals i veïns que han estat tota la vida pagant els impostos a canvi, 
pràcticament, de res perquè normalment tenien els carrers sense asfaltar i en 
poques condicions i ara que la zona es va a regularitzar que ells no surtin els 
màxims perjudicats. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup 
votarà en contra de la Moció perquè creu que pel que fa al primer punt que es 
demana en aquesta Moció, l’Ajuntament,  mai ha fet qualsevol obra o correcció 
en una infrastructura important que no hagi passat pel procés normal, un 
període d’informació, després s’intenta arribar a un consens i a uns acords 
amb els propietaris,  perquè a tothom  interessa. Per altra banda,  crec que les 
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persones que estan afectades en aquest moment ja saben des de fa molts anys 
que això era una zona d’equipaments i que arribaria el moment en què es 
consideraria que s’ha d’intervenir en aquesta zona d’equipaments. 
 
 Continua la Sra. Romero, dient que la part que explicava el Sr. 
Flórez, sobre la zona agrícola creu que realmente el debat és molt més 
profund, al costat hi ha pobles que també tenien una zona agrícola i que quan 
aquests terrenys han estat requalificats per a habitatges, els ha sortit a 
compte als mateixos pagesos vendre i tenir una certa rendibilitat i no han 
respectat la història de la zona agrícola,  i per tant,  el tema pot ser bastant 
més complex del que sembla, i també es podria tractar dins del si del Parc 
Agrari del Baix Llobregat, i, potser aquí també es podria tractar més 
globalment tot el que significa els voltants del riu i aquesta zona entre d’altres.       
          
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea 
d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que anem a treballar respectant, i buscant que es respectin el 
drets dels propietaris, i que l’equip de govern serà absolutament observador de 
la legalitat. 
 
 Crec, continua manifestant el Sr. Morlanes, que el debat s’ha 
d’enfocar correctament, és a dir, va haver un programa electoral que va sortir 
àmpliament  reforçat en les darreres eleccions que contemplava la realització 
d’uns equipaments esportius que sense cap mena de dubte la ciutat necessita. 
No se’ns ocorre cap altre lloc a la ciutat, on posar-ho, per les extensions del 
propi equipament, per la qual cosa ha hagut un debat públic, polític i la ciutat 
de Cornellà ha optat, perquè es faci aquest equipament. La segona qüestió, és 
que tot el terreny que utilitzarem per l’equipament esportiu té qualificació 
d’equipament, i té usos de molt distintes coses, des de l’agrari a altres.     
     
 La tercera qüestió, és que rebrem d’un en un als propietaris/es, i 
buscarem el mutu acord fins al límit de les possibilitats de l’Ajuntament, per 
la qual cosa hi haurà un procediment de publicitat, d’al·legació i de protecció  
jurisdiccional dels drets. 
 
 Finalment el Sr. Morales diu que el procediment sols està en els 
seus inicis,  i s’ha reunit amb totes les associacions de veïns limítrofs amb 
aquest equipament,  i no ha trobat a cap que s’hagi oposat a aquest projecte. 
 
 Acte seguit pren la paraula el  senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que en la seva 
intervenció, no ha dit que no estigués a favor de que aquí es construeixi, i 
estem convençuts de què efectivament fan falta, però  el Sr. Morales diu que 
s’han esgotat totes les possibilitats d’estudiar si és en aquell lloc o no, i crec 
que ni tan sols les entitats o els barris que estan en l’entorn tenen dret a 
decidir per si sols que és el que ocorrerà amb això que és Cornellà sencera  i 
que és el futur de la ciutat. 
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 Dir també què això ha estat votat pel 28% dels que tenen dret a vot 
a Cornellà, per això és necessari un debat a fons. La Portaveu del Grup d’IC-V 
deia, “això és molt més profund”, i aleshores, es lliga a allò que és més 
profund el tema dels interessos particulars, s’ha de tenir molta cura, amb els 
interessos particulars i de tota la ciutat i de més enllà, perquè ningú s’ha anat 
oposant a què aquesta Comarca, que com ja he dit, en més d’una ocasió és, o 
era, una de les més riques des del punt de vista agrícola de tota la conca 
mediterrània, avui és una comarca plena d’autopistes, i d’infrastructures, 
moltes vegades no tan necessàries.  
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que sortosament el 
Reglament de l’Ajuntament obliga a presentar els textos de les Mocions per 
escrit, si no semblaria, de les paraules del Sr. Morales i d’alguns companys, 
que hem presentat una Moció diferent. Nosaltres ni hem dubtat que 
respectaríeu la legalitat,  ni en cap moment hem dit que veníem a discutir 
sobre el projecte, és més, hem fet referència que després faríem preguntes per 
tenir més informació. Tan sols veníem a demanar dues qüestions de 
procediment,  més respecte, més comunicació envers als propietaris, i a més a 
més, si hi ha voluntat d’enteniment, millor que millor.  
 
 I després, continua dient el Sr. Tardà, que seria bo fer participar a 
un sector de la ciutadania que sempre hi ha més preocupat en aquests 
projectes, malgrat reconèixer que, evidentment, tot allò que passa per les 
urnes queda legitimitzat. 
 
 Acte seguit intervé el Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
respondre a la intervenció del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, Sr. Flórez, 
per dir que tots estem d’acord en què l’equipament es faci, i insistir que 
construirem en interès general respectant els interessos particulars. 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és  rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Manuel Luque del Rio, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón; del 
Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i 
senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; i, amb el vot a favor del 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, del 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón; del  
Portaveu del Grup Municipal d’ERC,  senyor Joan Tardà i Coma; i, amb el vot 
a favor pel que fa al primer punt de la Moció i amb l’abstenció pel que fa al 
segon punt dels Regidors/es del Grup Municipal del PP senyors Alberto García 
Llorente, Antonio Naranjo Hijos i  senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
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 3.- Moció dels Grups Municipals d’ERC i EUiA, referida a la 
necessitat de procedir a una millor il·luminació del parc de Can Mercader. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Motivació de la presentació: 
 
 Diversos electors ens han fet arribar el seu malestar pel fet que una 
demanda que varen tramitar sol·licitant que l’Ajuntament resolgués les 
mancances d’il·luminació al parc de Can Mercader no ha estat contestada. 
 
 Els fets a què ens referim són els següents: a la nostra ciutat 
existeix un club d’esportistes, anomenat Club d’Atletisme Can Mercader,  
dedicat a les curses atlètiques de fons. Aquest club, que en l’actualitat ja 
compta amb més d’un centenar d’afiliats (114),  utilitza el parc de Can 
Mercader com a indret de trobada i pràctica esportiva.  
 
 Arran del contacte diari que mantenen amb aquell espai,  aquests 
ciutadans ben aviat van prendre consciència de les mancances d’il·luminació 
existents al parc, fet que els  impedeix la pràctica esportiva, a ells, i a la resta 
de ciutadans que  només poden fer esport una vegada acabada la jornada 
laboral,  la qual cosa significa que, durant els mesos de tardor i hivern,  en 
aquelles hores ja és fosc.  A més, la manca de llum dificulta el passeig i el pas 
de vianants, cada vegada més  nombrosos, d’ençà la inauguració d’El Corte 
Inglés,  que  van o retornen a les seves cases als barri de Sant Ildefons  o 
l’Almeda.  
 
 Tot plegat, els va portar a demanar una reunió amb el Tinent 
d’Alcalde Vicenç Badenes a fi de  fer-li veure la necessitat d’ampliar els punts 
de llum al llarg del parc, així com fer funcionar els ja existents.  
 
 D’aquella primera entrevista no en van tenir resposta, per la qual 
cosa el 5 de març d’enguany  van presentar  al Registre de l’Ajuntament una 
nova carta, aquesta vegada adreçada a l’Alcaldia, acompanyada de més de  
cinc-centes signatures de ciutadans i ciutadanes que se sumaven a la 
demanda. 
 
 Al cap de vuit mesos,  aquests ciutadans encara no han rebut cap 
resposta oficial. 
 
 Text de la Moció: 
 
 Arran dels arguments exposats anteriorment, sol·licitem prendre els 
següents acords: 
 
 1.- Adreçar-nos al ciutadà Antonio Maroto, com a signatari de la 
carta adreçada al senyor Alcalde, per fer-li arribar la disculpa del nostre 
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Ajuntament pel fet de no haver-los respost, tal com és la nostra obligació com 
a servidors de la ciutadania. 
  
 2.- Procedir a donar satisfacció a la demanda d’instal·lació de més 
punts de llum, en entendre que allò que se sol·licita és necessari, tant per 
raons de seguretat pública com de respecte als ciutadans que fan  ús  esportiu 
del parc. 
 
 3.- Que el Departament responsable ho executi, tot  seguint el seu 
bon criteri  pel que fa als terminis i  als aspectes tècnics i econòmics. 
 
 En nom dels Grups Municipals d’Esquerra Republicana de 
Catalunya  i Esquerra Unida i Alternativa.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació, i primerament diu que aquesta Moció 
presentada conjuntament per  Esquerra Unida i Alternativa, i Esquerra 
Republicana de Catalunya, els ha arribat a través d’uns electors,  ciutadans 
de Cornellà que fan ús periòdicament del parc.    
 
 Crec, diu el Sr. Tardà, que queda ben palesat el que demanem, i, 
ens agradaria que es votés seguint aquest ordre, és a dir, començar des de la 
cura d’humilitat d’aprendre a demanar disculpes als ciutadans, de la mateixa 
manera que ens agrada que reconeguin els èxits. En segon lloc reconèixer la 
necessitat de dur a terme aquesta demanda; i finalment que siguin els 
responsables directes els que estudiïn la millor manera de fer-ho. 
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que tot el que ha dit el Sr. Tardà és 
la nostra Moció i com és lògic estem d’acord. Volia comentar què el Grup 
Municipal Socialista ha presentat una Moció alternativa que fa un anàlisi de la 
situació i de la necessitat de millorar la il·luminació i que, a més a més, 
expressa la voluntat de què això es faci, però hi ha dos punts en concret que 
diu: Primer, encarregar a l’Àrea de Via Pública Manteniment i Serveis d’aquest 
Ajuntament l’estudi i posterior execució de les diferents alternatives que 
permetin millorar la il·luminació de l’espai central amb major afluència dins 
del parc de Can Mercader, i,  Segon,  de la conclusió d’aquest estudi i abans 
de la seva execució se n’informarà en la Comissió Informativa corresponent. 
 
 Nosaltres, continua el Sr. Flórez, diem a la Moció que hem rebut 
una carta i que no s’ha tingut en compte aquesta demanda d’aquestes 
persones, i ara, aquí, es planteja només la part central, que està molt bé i que 
és necessària, perquè efectivament com es diu a l’anàlisi que es fa és que hi ha 
una major afluència de públic, atès que ara el barri Almeda és cada dia més 
poblat,  hi ha una major comunicació, però també és cert que el parc no és 
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només la part central.  Hi ha quantitat de fanals que des de fa molts anys, que 
van funcionar durant un temps i que ara no funcionen.  
 
 El primer que s'ha de fer, continua manifestant el Sr. Flórez,  és  
millorar i arreglar això, i després, anar quan es faci fosc, i veure quins són els 
punts del recorregut dels circuits que estan fins i tot marcats per 
l’Ajuntament, on fan falta i que no s’hagi dit res a aquesta gent, no considero 
que sigui una manera molt justa ni correcta de tractar problemes d’aquest 
tipus.     
 
 Acte seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor 
Alberto García Llorente, per manifestar que en la Moció presentada pels Grups 
Municipals d’ERC i d’EUiA, en el primer punt, si al dia d’avui, al Sr. Antonio 
Maroto no se li ha comunicat res, demanaríem també que se li comuniqués 
però com sigui que nosaltres ho desconeixem, en aquest moment nosaltres 
salvem el nostre vot. 
 
 Pel que fa al segon punt, realment el parc de Can Mercader, té unes 
deficiències d’il·luminació i com bé ha dit el Sr. Flórez,  no s’ha de centrar en 
la part central sinó l’entorn del parc, aquí si estarem d’acord amb la Moció 
alternativa que ha presentat el Grup Socialista, però amb la matisació de en 
tot el parc i els voltants. 
 
 I pel que fa al tercer punt, considerem que el departament és 
suficientment responsable per fer una obra, m’imagino que ho facin i si ho fan 
malament després ja demanarem explicacions, per la qual cosa reservem el 
vot.       
 
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup està 
d’acord en tots els punts de la Moció, però principalment en el primer, perquè 
creiem que no és lògic que un ciutadà de Cornellà i, a més  amb el suport de 
cinc-centes signatures, no se li hagi respost encara i en una demanda d’aquest 
tipus. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per dir que el 
contestar instàncies hi ha dues formes de fer-ho, una que és tornar a trametre 
un escrit fent-lo, i, altra que és citant als que fan l’escrit i donant-los la 
contestació. Des de fa uns mesos en el meu Departament ho venim fent així, 
citem a un ciutadà i li fem signar conforme ha estat citat i per a què ha estat 
citat; perquè després ens trobàvem a una persona que a vegades  ens hem  
reunit amb ella tres o quatre vegades que ens diu que no se li ha contestat la 
seva instància. 
 
 El Sr. Martínez informa que es va veure amb un senyor que 
s’anomenava Vilches, que, en principi, venia en representació dels cinc-cents 
signants, i se li va donar la resposta, i va dir que ho passaria a la junta. La 
resposta que és el component de la nostra Moció alternativa, les persones del 
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Club la coneixen de totes les maneres possibles, el fet de què no és una 
prioritat del Govern Municipal il·luminar Can Mercader perquè aquest serveixi 
com estadi d’atletisme-2. També dir que una cosa és el circuit que hem 
senyalitzat, tenint en compte que el parc de Can Mercader té un horari de 
parc, i per tant a l’hivern quan es fa fosc el parc està tancat i l’únic que té és el 
pas a l’escola taller i a l’escola que hi ha, és el guarda perquè en principi sols 
és de pas.  
     
 El que si és veritat, afegeix,  és que el fet com es diu en la Moció de 
què hi sigui El Corte Inglés, i que s’hagin millorat sobretot els accessos des de 
l’avinguda Salvador Allende al parc, fa que hi hagi un pas important de 
ciutadans pel parc i el compromís nostre és la il·luminació des de l’entrada per 
la carretera de l’Hospitalet a la sortida per la zona que s’ha reparat de la part 
alta de la ciutat com a zona de pas.  
 
 També dir que l’enllumenat que havia al principi eren uns postes 
que feien aproximadament mig metre, que van durar tres mesos perquè va ser 
trencada, i en els parcs d’aquest tipus que estan allunyats o que estan dins la 
ciutat, però són de gran extensió, allò que acostumen a fer, i que en principi 
tenim pensat fer per a aquesta part de parc és a base de torretes a l’igual que 
està des de la sortida de Can Mercader fins a Salvador Allende. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, 
senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que el seu Grup, aprofundint 
amb el que ha comentat el Sr. Antonio Martínez, vol dir que allò que està clar 
en el tema de la Moció és que ha hagut entrevistes per part dels dos Tinents 
d’Alcalde amb part de les persones que han signat i per tant s’ha donat la 
posició del Govern Municipal per clarificada sobre les necessitats 
d’il·luminació que tenia el parc i fins a on nosaltres podíem arribar. 
 
 És xocant, continua dient el Sr. Balmón, que algunes vegades hi 
hagi intervencions sobre la sostenibilitat i sobre la necessitat de més punts 
d’il·luminació en la ciutat, però quan un es veu involucrat, perquè hi ha grups 
de ciutadans que estan sensibilitzats amb aquests temes, les nostres postures 
també es matisen, o es rebaixen.  Això ho comprenem nosaltres que estem 
cada dia sotmesos a moltes demandes, i que a vegades hi ha demandes que 
són inviables però que evidentment atendre-les dins del pressupost de 
l’Ajuntament comporta prendre altres decisions, deixar altres prioritats i 
atendre les que evidentment plantegen  aqueixos ciutadans. 
 
 A l’avantprojecte de pressupost que hem plantejat per l’any 2000, i 
per això plantegem aquesta Moció, ja teníem previst una part del pressupost 
destinat a millorar la il·luminació, i evidentment ha hagut una realitat d’una 
potenciació del trànsit de vianants en aquella zona, i creiem que això s’ha de 
regularitzar amb mesures conseqüents que en aquest moment significa 
simplement adaptar una part del parc i analitzar aquella que no funciona, i en 
el si de la Comissió Informativa d’Obres i Urbanisme, discutir el projecte. 
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 La resta del projecte va ser valorat al seu dia, és una valoració 
econòmica bastant alta, segons els estudis que vam realitzar estaven a l’ordre 
de cinquanta milions de pessetes. Hem estat bastant temps fent una sèrie 
d’inversions en les instal·lacions esportives, és el pressupost que té aquest 
Ajuntament d’inversions anualment per a totes les instal·lacions esportives de 
la ciutat, per la qual cosa en aqueixes prioritats crec que aquest és un pas, 
anar millorant aqueixa realitat d’un espai que s’ha vist evidentment crescut 
pel trànsit de vianants i que la proposta alternativa del Grup Municipal 
Socialista és, deixar clar quines són les posicions respecte a aquest tema i 
l’avanç que es pot donar dins dels pressupostos que estan contemplats per a 
l’any 2000. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que a vegades quan es 
parla de sostenibilitat, es matisen les coses en un altre sentit, no sé si és això, 
o és la necessitat d’estalviar energia, quan en altres llocs s’està malgastant de 
mala manera. Vull, recordar  que allí van haver-hi unes llumenetes que es van 
trencar, efectivament, però hi ha una sèrie de focus al llarg de la piscina, que 
són uns focus que estan amb una pantalla, un focus que il·lumina la pantalla 
o la il·luminava i la pròpia pantalla reflectia la llum sobre el camí i que això, 
no funciona. També dir que, en el moment que es va arreglar allò es va parlar 
d’uns horaris d’estiu i d’hivern, però la pròpia potenciació en la utilització del 
parc per moltes persones, si és precís, el revisem en funció de les necessitats 
actuals. Estem disposats a què fonem les dues mocions perquè d’alguna 
manera, estem molt contents, com en altres temes que vindran després, de 
què això hagi servit com a mínim per fer una reflexió d’una necessitat, però 
una necessitat que es planteja aquí insuficient. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que nosaltres mantindrem 
la nostra Moció, i, evidentment a l’espera del que vosaltres, en la vostra Moció 
oferiu, perquè les explicacions que ha donat el Tinent d’Alcalde, Sr. Martínez 
Flor, ens semblen absolutament insuficients. Si hi ha un senyor que es diu 
Antonio Moroto, li envia una carta amb cinc-centes, signatures, aquest senyor 
necessita, té el dret de rebre la resposta, per això ens sembla a nosaltres que 
hauríem de mantenir el to d’aquesta Moció i el text de la Moció, i tan de bo el 
text que presenteu vosaltres, doncs sigui realitat d’aquí a un temps, tot i 
entenent que demanar més punts de llum, no vol dir demanar una gran 
il·luminació. 
 
 Seguidament intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per dir que al veure qui hi havia dues 
mocions, una Moció alternativa del Grup Municipal Socialista, volíem saber 
quines eren les seves raons i la justificació que donaven també per a aquesta 
contra moció. Creiem que es justifica la Moció alternativa del Grup Municipal 
Socialista, tot i que, realment hi ha darrera aquesta reivindicació amagada el 
que comentava el Sr. Martínez Flor, fer una altra pista d’atletisme a la ciutat. 
Crec que en el fons també hi ha uns interessos i que realment s’haurien de 
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debatre d’una altra manera, per tant ens posicionem a favor de la Moció 
alternativa del Grup Municipal Socialista. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup degut ara 
a les informacions contradictòries entre una i l’altra Moció, s’abstindrà. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció dels Grups Municipals d’ERC i d’EUiA, 
és rebutjada per majoria absoluta dels assistents, amb el vot en contra dels 
Regidors/es del Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi 
Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith 
Ibáñez Vives, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón; i, dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, 
senyora Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez; i, amb el vot a favor dels Portaveus dels Grups Municipals d’EUiA i 
d’ERC,  senyors Ignacio Flórez Barrón i Joan Tardà i Coma, respectivament; i, 
amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i 
Villena; i, amb el vot a favor, pel que fa al punt 2 i l’abstenció pel que fa als 
punts 1 i 3, dels Regidors/es del Grup Municipal del PP, senyors Alberto 
García Llorente, Antonio Naranjo Hijos, i senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández. 
 
 
 I, aprovada per majoria absoluta dels assistents l’esmena a la 
totalitat presentada pel Grup Municipal Socialista, amb el vot a favor dels 
Regidors/es del Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi 
Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith 
Ibáñez Vives,  Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón; i, dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, 
senyora Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez; i, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, Joan 
Tardà i Coma; i dels Regidors/es del Grup Municipal del PP, senyors Alberto 
García Llorente, Antonio Naranjo Hijos, i senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández; i, amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Nèstor Artís i Villena. 
 
  
 Per la qual cosa queda aprovada la Moció alternativa presentada pel 
Grup Municipal Socialista que textualment diu: 
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 “L’anàlisi de la situació actual produïda per la transformació de 
l’espai urbà entre el mirador de l’avinguda Salvador Allende i el parc de Can 
Mercader, que ha permès millorar i potenciar notablement la connexió entre 
els barris de Lindavista Gavarra i Sant Ildefons amb Almeda, generant un 
major increment del trànsit de vianants en aquesta zona, així com la presència 
de  diverses activitats que es realitzen en el marc del parc de Can Mercader, 
indiquen que aquest increment de l’ús del parc no tan sols com a zona 
d’esbarjo sinó també com a zona de vianants, implica la necessitat de procedir 
a millorar-ne la il·luminació,  principalment en l’espai central del parc, situat 
entre els edificis del Palau i de Precsa.  
 
 Per aquest motiu proposem al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Encarregar a l’àrea de via pública manteniment i serveis 
d’aquest Ajuntament l’estudi i posterior execució de les diferents alternatives 
que permetin millorar la il·luminació de l’espai central amb major afluència 
dins del parc de Can Mercader.  
 
 Segon.-  De la conclusió d’aquest estudi i abans de la seva execució 
se n’informarà en la Comissió Informativa corresponent.”   
 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per proposar que en la mesura en què els punts 4 i 6 de l’Ordre del Dia que se 
sotmeten a votació són mocions referents al mateix tema, sigui alterat 
l’esmentat ordre i es tractin consecutivament, proposta que és acceptada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
  
 4.- Moció dels Grups Municipals d’ERC i EUiA, referent al servei 
d’autobusos de la nostra ciutat. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Motivació de la Moció: 
 
 Diversos ciutadans ens han fet arribar algunes queixes i 
suggerències referides al servei d’autobusos que considerem raonades, per la 
qual cosa les posem a consideració del conjunt dels Grups Polítics Municipals, 
en considerar que poden ser fàcilment resoltes. El primer punt, al qual volem 
fer referència, té com a protagonista la línia d’autobús núm. 95, és a dir la que 
fa la circumval·lació a la ciutat, la freqüència de pas dels vehicles de la qual no 
s’ajusta al horaris marcats oficialment, tot arribant fins i tot a provocar 
situacions ridícules com ara la generada el dia de la Mercè d’enguany en què 
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la freqüència de pas era l’assignada als dies festius (pel fet que a Barcelona no 
era jornada laboral), tot i ésser a Cornellà dia feiner. 
 
 El segon assumpte, per al qual demanem atenció, es refereix a les 
línies d’autobús números 67, 68 i 57, és a dir les antigues línies BC, BI i CO 
que connecten la ciutat amb Barcelona.  Aquestes dues línies circulen per tots 
els barris de la ciutat menys el de l’Almeda i Fontsanta, la qual cosa provoca 
genera un dèficit als veïns d’aquests nuclis urbans si desitgen anar o tornar de 
Barcelona fent ús d’aquesta línia. 
 
 Text de la Moció: 
 
 1.- Fer arribar a l’Àrea Metropolitana del  Transport l’adopció de les 
mesures escaients per tal que els horaris de la línia  95 s’adeqüin als 
anunciats   oficialment i a corregir situacions anòmales com ara la descrita 
anteriorment en referència als dies en què no coincideixen els règims festius i 
feiners entre Barcelona i Cornellà. 
 
 2.- Aprovar la necessitat de resoldre la manca d’articulació dels 
barris de Fontsanta i Almeda amb les línies d’autobús que connecten la ciutat 
amb Barcelona, per la qual volem posar a discussió i aprovació dues 
propostes, l’aprovació d’una de les quals pot resoldre el conflicte que es 
planteja:  
 

a) Allargar els trajectes d’aquestes línies per tal que també creuin 
aquests barris.  

b) Possibilitar que amb un mateix  bitllet els veïns d’aquests barris 
puguin fer ús dels autobusos de la línia de circumval·lació per 
tal d’arribar a algun punt de la ciutat on puguin connectar amb 
les línies. 

 
 En nom dels Grups Polítics Municipals d’Esquerra Republicana de 
Catalunya i Esquerra Unida i Alternativa”. 
 
 
 
 
 6.- Moció dels Grup Municipal de CiU, per millorar el transport 
públic a Cornellà. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que els barris de Fontsanta i Almeda pateixen un dèficit de 
transport públic en comparació a altres barris de la ciutat. 
 
 Atès que el barri Almeda és un important centre industrial i de 
comerç el qual li manca una adaptació del transport públic al seu moment 
actual. 
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 Atès que cal un foment de l’ús dels transport públic en detriment 
del privat, per arribar als centres de treball, comerç, i serveis municipals. 
 
 El grup Municipal de Convergència i Unió, proposa a l’Ajuntament 
Ple, l’adopció de la següent mesura: 
 
 1.- Modificar el recorregut de l’autobús urbà (95) per tal de fer-lo 

arribar al polígon industrial Famades (carrer Energia, FFCC, 
Roselló, etc.) 

 
 2.- Estudiar la possibilitat de què el mateix bitllet de l’autobús urbà 

(95) serveixi per a accedir al servei de transports de Barcelona 
interurbans (57, 67 i 68). 

 
 3.- Si el segon punt no fos viable, s’hauria d’allargar el recorregut 

dels autobusos interurbans per tal que arribessin als barris de 
Fontsanta i Almeda.”     

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que l’objectiu 
fonamental és millorar, sobretot, per  al barri Almeda i Fontsanta-Fatjó, el 
servei que tenen d’autobusos que, per una banda el 95 té una freqüència 
insuficient, i per una altra banda, hi ha un problema que és la connexió amb 
els que pugen, els antics BC, BI i CO, és a dir els 67, 68 i 57, i els veïns 
d’aquests dos barris estan d’alguna manera marginats amb la resta de la 
ciutat, perquè si han d’agafar un d’aquests tres autobusos, han d’agafar el 
seu, han de pagar un bitllet i quan arriben, per exemple, a l’estació 
d’autobusos s’han de baixar i agafar un altre bitllet. 
 
 Nosaltres, continua dient el Sr. Flórez, a més a més de què  
demanem que es millori la freqüència del 95, el que demanem fonamentalment 
és que s’unifiqui el bitllet i que amb un sol bitllet es pugui anar a Barcelona, si 
és això del que es tracta; per la qual cosa a partir d’aquí, estem molt contents 
de la coincidència amb Grup Municipal de CiU, ara la vostra que la haveu 
presentat com a alternativa, doncs bé, també es presenta ara i molt bé, això 
demostra que quan es reclamen coses es poden fer.  
 
 No sé perquè  la necessitat de fer una altra alternativa, perquè el 
que es planteja és que es faran gestions, que s’estan fent gestions. Això és el 
que, fonamentalment, nosaltres demanen hi ha coses que no són competència 
de l’Ajuntament, però que en aquest moment és l’Ajuntament qui ha de 
demanar, perquè això, en altres recorreguts s’ha unificat i dins de Barcelona 
hi ha un bitllet únic entre el Metro, autobusos, etc. 
 
 A continuació intervé el Sr. el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU,  per manifestar que sembla ser que els 
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mateixos veïns que reclamaven aquest servei van anar a veure a tots els 
partits, i, ens vam veure obligats, sense saber-ho, a fer una Moció molt 
semblant. Estic d’acord amb tots el punts, dels Grups Municipals d’ERC i 
EUiA, però hi ha un punt que nosaltres posem que és modificar el recorregut 
de l’autobús urbà 95 per tal de fer-ho arribar al polígon industrial Famades i 
que arribés fins al carrer Energia, perquè s’allargués una mica més el 
recorregut fins al carrer Energia perquè allà hi ha unes dependències 
municipals, les de Manteniment i Serveis, que hi ha ciutadans que s’han de 
desplaçar per fer alguna gestió, o a l’Institut Gaudí de la construcció però 
suposo que es podrien complementar les tres mocions i treure’n una de 
positiva. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que si vam 
presentar una Moció alternativa, fonamentalment, és per deixar clar què hi ha 
temes, que normalment ja els treballem. Ha hagut un procés en els darrers 
anys, Cornellà és una de les ciutats, que té gairebé tots els serveis en aquest 
moment de transport que existeixen en l’Àrea Metropolitana.  Esperem que en 
un futur tinguem també el Metro lleuger o tramvia que passi per la nostra 
ciutat.  
 
 I en aquest sentit, continua dient el Sr. Balmón, hem anat intentant 
millorar, com petició de l’Ajuntament que aquesta xarxa d’autobusos o 
aquesta xarxa del Metro funcioni millor, o la xarxa de Ferrocarrils Catalans 
també funcioni millor i es plantegin altres alternatives, fruit d’elles és la 
freqüència que en aquests moments tenen de pas les línies dels Ferrocarrils 
Catalans en el darrer any comparades amb el que succeïa en anys anteriors. 
 
 Si analitzem la xarxa d’autobusos, en els darrers anys hem millorat 
algunes de les coses de la línia 95, en aquests moments hi ha una freqüència 
entre 22 i 24 minuts i s’han plantejat en la prolongació del barri de la 
Fontsanta i Fatjó, el 95, i en el tema de la resta d’autobusos s’han ampliat, 
tant per Barcelona com per part de Cornellà el pas d’aquests  autobusos i 
també els serveis que es dediquen als usuaris. 
 
 És cert que hi ha dos realitats en la ciutat  que han anat creixent 
que són els barris de Fontsanta-Fatjó i d’Almeda. Almeda la seva relació amb 
Barcelona la té resolta i de forma molt millor que potser alguns barris de la 
ciutat, perquè jo pensaria en els veïns del barri del Pedró que ningú parla 
d’ells, però aquells que estan tocant al costat de Sant Joan Despí, i crec que 
tenen més dificultats per accedir al transport públic que els veïns de 
Fonstanta, però sembla ser que aquests no existeixen. 
 
 
 Això no vol dir que no s’hagi de millorar, i per això plantegem el que 
nosaltres ja hem fet, doncs al mes de març es va demanar un estudi a la TMB 
per intentar que la 95, que és la línia interna,  es va fer un estudi per saber on 
anaven les persones que utilitzen l’autobús, i partir d’això es van construir les 
possibilitats. Aqueix estudi està fet, és un estudi realitzat per la TMB, i en ell 
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es planteja un desdoblament, s’haurà d’analitzar molt bé, i sobretot en el que 
nosaltres insistim, i és una qüestió que indica el Sr. Flórez, es que aqueix 
desdoblament o aqueixa optimització de les línies interiors el que no podria 
anar és en detriment de les freqüències, és a dir si estem en 22 o 24 minuts en 
aquests moments, s’haurien de garantir com a mínim rebaixar-los, això és el 
que ens hem plantejat. 
 
 Respecte al tema de l’ampliació dels altres circuits, el Sr. Balmón 
manifesta que està en la Moció, quan s’ha abordat tota la realitat del tramvia, 
quan passi per Cornellà, evidentment, creiem que no té sentit que coincideixen 
les dues xarxes de transport públic pel mateix recorregut i per tant hi ha 
possibilitats de què puguin apropar-se, aproximar-se aquestes noves realitats 
que comentàvem  abans del barri Fontsanta i del barri Almeda. 
 
 Pel que fa al tema de la integració tarifària nosaltres, ens hem 
apuntat per defensar els interessos dels nostres ciutadans, però aqueixa 
integració, suposo que es farà des del desenvolupament que està previst dins 
de l’Autoritat Metropolitana del Transport on hi ha diferents administracions 
que són les que, d’alguna forma,  han de finançar que aqueixos bitllets pugin 
servir, perquè són costos que deixen de percebre les empreses que exploten el 
servei i algú per altra banda els ha d’acabar resolent i finançant, per això la 
proposta nostra, és perquè quedi clar que hi ha tota una sèrie de qüestions 
que s’estan realitzant plantejades en el temps i per tant nosaltres, a més a 
més, de compartir la preocupació  veiem que hi ha diferents alternatives i 
sortides per a aquest problema. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Carmen Romero López, com a Portaveu 
del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que una vegada que s’han 
manifestat els tres grups polítics que feien una Moció semblant, ens toca 
definir-nos. Creiem que el tema és prou important, precisament per això, 
perquè ho manifesta l’interès dels grups polítics han considerat necessari per 
presentar aquesta Moció, i també era un tema que normalment sortia en els 
programes, pràcticament de tothom, que hem elaborat. Nosaltres estaven per 
la integració tarifària,  sempre hem defensat això, també creiem que el 
transport públic de Cornellà, comparat amb altres pobles del Baix Llobregat 
funciona força bé, però possiblement s’hauria de pensar tot el tema de la 
connectivitat entre barris i de la relació entre els veïns per anar d’un lloc a un 
altre, possiblement d’una manera més amplia, amb un estudi profund que 
possiblement vindrà a partir del tren-baix o bé amb una idea diferent de 
connectivitat dels barris. El 95 té un recorregut demencial, és una 
circumval·lació pràcticament i, potser millor, s’hauria de pensar en un tipus 
de relació més radial entre barris o més radial cap a un centre neuràlgic o cap 
a un centre de comerç o qualsevol altres tipus d’idea que hem de pensar més a 
fons.      
                 
 Crec, continua dient la Sra. Romero, que la Moció del Grup 
Municipal Socialista demostra una mica totes les passes que s’han fet fins ara, 
la preocupació i, evidentment, també crec que no està en desacord bàsicament 
amb les sensibilitats que expressaven les altres mocions, per tant, nosaltres 
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votarem favorablement aquesta pensant que en gran part també estem votant 
a favor de les altres mocions. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per dir que indiscutiblement hi ha dos 
barris com són Almeda i Fontsanta que no tenen una xarxa de comunicacions 
com a tots ens agradaria i evidentment això és una cosa que s’ha de 
solucionar. A  nosaltres la Moció alternativa del Grup Municipals Socialista 
ens sembla que recull bastant bé alguns dels punts pràcticament sense 
matisar als punts de les altres dues mocions i,  votarem a favor de la Moció del 
Grup Municipal Socialista, però ens agradaria que no es quedés aquí i que 
dins de poc esperem que els ciutadans i ciutadanes de Cornellà sobretot el 
barri d’Almeda i Fontsanta, ho veiessin plasmat en la línia dels autobusos i en 
la xarxa de comunicació. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que alguns com jo que 
portem molt de temps en aquest Consistori estem cansats de què mocions que 
es presenten, desprès es presentin altres recollint aqueixes idees, perquè 
mirant això, a part d’un poc en la explicació, i a part del segon punt que parla 
del tren-baix que és una cosa que encara està per arribar, tampoc es 
diferencia pràcticament en res amb nosaltres. Bé, allò que interessa és que es 
facin les coses però després això apareixerà com que és una Moció del Grup 
Socialista, i jo, no tinc cap inconvenient en aprovar això però en tot cas, quan 
hi ha una Moció anterior s’ha de respectar, es poden aportar modificacions i 
al·legacions que la millorin, i estem disposats a acceptar això, però dir, no, 
mira, nosaltres en lloc de la vostra presentem altra alternativa, quin sentit té 
això.? 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que en tot cas 
nosaltres trenquem el nostre silenci sempre que es puguin millorar les coses, i 
el fet és molt senzill, les mocions que s’aproven obliguen i ja hem aprovat 
algunes en diverses ocasions mocions d’aquestes etèries, per consensuar.  
Crec que hi ha mocions que obliguen i per tant com aquestes mocions 
obliguen nosaltres plantegen. Allò que es fa, simplement és perquè nosaltres 
tenim l’obligació després d’executar aquest acord i aqueix acord ho hem de 
concretar molt clarament i precisament sobre aquells aspectes que es poden 
engegar cap endavant i és aquest l’objectiu, i no és cap altre.      
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmeses a votació les  Mocions dels Grups Municipals d’ERC i 
d’EUiA, i del Grup Municipal de CiU, són rebutjades per majoria absoluta 
dels assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del 
PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio 
Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio 
García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives,  Manuel Luque del 
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Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, 
José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón; i, 
dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i 
senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; i, amb el vot a favor del  
Portaveu del Grup Municipals d’EUiA,  senyor Ignacio Flórez Barrón; del 
Portaveu del Grup Muncipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma; i del  Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena; i, amb l’abstenció 
dels Regidors/es del Grup Municipal del PP, senyors Alberto García Llorente, 
Antonio Naranjo Hijos, i senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 I, aprovada per majoria absoluta la Moció alternativa presentada 
pel Grup Municipal Socialista, amb el vot a favor del Regidors/es del Grup 
Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón; i, dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, 
senyora Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez; i dels Regidors/es del Grup Municipal del PP, senyors Alberto García 
Llorente, Antonio Naranjo Hijos, i senyora Mª Isabel Espinosa Fernández; i, 
amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez 
Barrón; del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, Joan Tardà i Coma; i, del 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena. 
 
  
 Per la qual cosa queda aprovada la Moció alternativa presentada pel 
Grup Municipal Socialista que textualment diu: 
 
 “En els darrers anys la xarxa de transport públic d’aquesta ciutat 
ha estat modernitzada, adequant-la a les noves realitats relacionades amb la 
mobilitat, millorant-ne les freqüències de pas i ampliant-ne els trajectes, així 
com millorant els serveis d’atenció i d’espera dels usuaris. 
 
 D’altra banda, la realitat física de la ciutat s’ha anat transformant, i 
fruit d’aquest procés de renovació són les noves realitats urbanes, que  tenen 
necessitat d’una major proximitat a la xarxa de transport públic, 
fonamentalment els nuclis urbans de Fontsanta-Fatjó i Almeda. 
 
 És per aquest motiu que en el seu moment es va acordar, amb 
l’Entitat Metropolitana de Transport, iniciar la millora i l’ampliació dels 
circuits dels autobusos, tant els interns com els que ens connecten amb 
Barcelona. 
 
 Com a continuïtat d’aquesta línia de treball, per tal de millorar tant 
la nostra xarxa interna com la de connexió amb els municipis del nostre 
entorn, al mes de març d’aquest any es va demanar a l’Entitat Metropolitana 
del Transport un estudi que analitzés la viabilitat d’optimitzar el circuit del 95 
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sense incrementar el pas de freqüència actual. Així mateix, en el marc de 
l’Autoritat Metropolitana del Transport i com a conseqüència de la presència a 
mig termini d’un nou mitjà de transport com és el tramvia, es va plantejar la 
necessitat de trobar alternatives més adequades per a la xarxa d’autobusos, 
per tal que aquestes no coincideixin en els mateixos trajectes i per possibilitar 
que l’actual xarxa s’ajustés a altres necessitats d’ampliació. 
 
 És per aquest motiu que proposem al Ple de l’Ajuntament 
l’aprovació dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Demanar a l’Entitat Metropolitana del Transport que en 
l’actual línia interior 95 es procedeixi a la revisió dels seus trajectes, per tal de 
millorar i optimitzar l’actual recorregut. 
 
 Segon.-   Demanar a l’Autoritat Metropolitana del Transport que en 
el moment en què es produeixi la presència del tramvia, es plantegin noves 
alternatives d’algunes de les línies d’autobús que connecten la ciutat amb 
Barcelona, que permetin l’ampliació als nuclis urbans de Fontsanta-Fatjó i 
Almeda. 
 
 Tercer.- Demanar al Conseller de Política Territorial i d’Obres 
Públiques de la Generalitat de Catalunya, en la seva condició de President de 
l’Autoritat Metropolitana del Transport, que en els programes que es 
contemplin dintre dels processos d’integració tarifària en la xarxa de transport 
públic de l’àrea metropolitana, es tingui present que el mateix bitllet del 95 
serveixi per accedir a la resta de transports metropolitans .  
 
 Quart.-  Traslladar el present acord a l’Entitat Metropolitana del 
Transport, a l’Autoritat Metropolitana del Transport i a la Conselleria de 
Política Territorial i d’Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya.” 
 
 
 
 
 5.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a la necessitat 
d’efectuar alguns canvis en la confecció de la publicació “Cornellà 
Informa”. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Motivació de la presentació: 
 
 El nostre Grup Municipal considera que actualment la revista 
municipal Cornellà Informa, malgrat ésser una publicació pública que hauria 
de tenir com a objectiu prioritari informar de manera rigorosa i  objectiva  
sobre la vida municipal, pateix de múltiples mancances, d’entre les quals 
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destaquen el fet d’obviar i/o tergiversar informacions generades per la mateixa 
vida política de l’Ajuntament (reflectides altra vegada en el darrer número del 
mes de novembre), per la qual cosa sol·licitem al conjunt dels Grups Polítics 
Municipals el suport a un seguit de mesures amb la voluntat de superar 
aquests dèficits, convençuts que entre tots serem capaços d’avançar cap a un 
model informatiu més democràtic i participatiu. Val a dir que aquesta moció  
pretén ser el reflex de la mateixa voluntat que han mostrat diversos grups 
polítics presents  en el Parlament de Catalunya  (PSC, IC i ERC i d’altres)  en 
els darrers dies  respecte a  aconseguir regenerar  els mitjans de comunicació 
públics depenents de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Text de la Moció: 
 
 Per tal de fer possible allò expressat en l’apartat anterior, proposem 
els següents  punts a votació: 
 
 1.- Creació d’un Comissió formada per representants de tots el 
Grups Polítics Municipals que vetlli per l’equanimitat de la informació 
continguda en la publicació  municipal Cornellà Informa. 
 
 2.- Obrir la publicació als ciutadans de manera que, individualment 
o bé a través de les associacions i entitats, puguin palesar-hi les seves 
opinions. 
 
 3.- Acceptar la necessitat que la publicació també reflecteixi  els 
debats i les opinions dels diferents Grups Polítics Municipals sobre els afers 
municipals expressats en els òrgans de participació municipal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per dir que lamenten haver de presentar 
aquesta Moció, perquè ens assembla que després de tants anys de 
democràcia, que hàgim de parlar del que parlarem, és greu. En segon lloc ho 
plantejarem amb tristesa perquè ja sabem quin és i serà el resultat, ja que en 
la Junta de Portaveus no ens vam posar d’acord amb la qual cosa l’ànim amb 
què es presenta no deixa de ser un ànim una mica decaigut.    
 
 Mesos enrere, el Grup Municipal d’EUiA, ja va plantejar una Moció 
en aquest sentit i ara ens toca a nosaltres, perquè crec que era el mes de 
juliol, els primers plenaris que es van celebrar aquest tema ja va sortir perquè 
és un tema recurrent. Considerem, i tots estem d’acord que la revista 
“Cornellà Informa” és una publicació municipal pública que es finança amb 
diners públics, i entenem que la premissa bàsica hauria de ser la d’informar 
objectivament, en la mesura en què l’objectivitat, certament, existeix, però si 
més no, és un nord al qual s’ha d’aspirar. 
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 I entenem, continua dient el Sr. Tardà, que  històricament  aquesta 
publicació pateix de moltes mancances i potser, pot semblar una mica 
categòric utilitzar les paraules que utilitzaré però, òbvia realitats, tergiversa, i 
en definitiva fent una extrapolació gairebé es podria dir que manipula, i això 
no lliga ni cassa amb un règim democràtic i amb un ajuntament que, a més a 
més, està regit per persones que s’identifiquen amb el progressisme i 
l’esquerra política. Aleshores, nosaltres el que venim aquí és amb l’ànim de 
proposar uns mínims que ens assembla que són equànimes, coherents. A més 
tenim la força del que postula, per exemple, Pascual Maragall, que en la seva 
nova etapa política ha fet de la conquesta de l’equanimitat i l’objectivitat, un 
objectiu imprescindible, una de les primeres mesures que va iniciar, va ser 
aplegar els grups polítics al Parlament, llevat de la majoria per tal d’afrontar i 
reconec que, a més a més, i dic públicament que Esquerra Republicana li 
pensa donar el màxim suport, aconseguir que els mitjans públics siguin 
objectius i que no hagin de patir el ciutadans de Catalunya aquests mitjans 
públics absolutament manipuladors, en el cas de TV3 i de Catalunya Ràdio, 
per part del Govern de la Generalitat. 
 
 Aleshores, si es reconeix que existeix aquesta malaltia, siguem 
coherents i reconeguem que aquesta malaltia existeix a tot arreu, i suposo que 
deuen existir també en ajuntaments governats per Esquerra Republicana. És 
a dir, el govern d’una ciutat, el govern de una col·lectivitat s’acaba identificant 
amb els pretesos interessos col·lectius, i per argumentar això no utilitzaré ni 
arguments retòrics ni la investigació de l’hemeroteca, perquè, evidentment, 
només que  fes una llambregada a la biblioteca del “Cornellà Informa” trobaria 
entrevistes dolces, només anem al “Cornellà Informa” d’aquest mes, trobem 
arguments dins dels quals tres ens permeten justificar les tres peticions que 
farem.  
 
 En primer lloc un seguit de titulars que no són objectius, per 
exemple, “els impostos, taxes i preus públics pujaran només un 2%”. Hi ha 
notícies que s’encapçalen dient “l’Ajuntament organitza”, “l’Ajuntament ha 
endegat”, l’Ajuntament, per cert, conjuntament amb altres entitats, entitats 
que no s’esmenten, per exemple, la caminada popular es va organitzar 
conjuntament amb altres entitats, d’entre les quals la Federació d’Entitats 
Excursionistes no s’esmenten. Nosaltres considerem que és vergonyós per 
exemple que hi hagi un article que parli de la biblioteca i resulta que  la 
biblioteca de Cornellà té molt d’èxit, per cert tots estem molt orgullosos, i quan 
aquí vam discutir fa uns mesos una proposta d’Esquerra Unida i Alternativa i 
nostra sol·licitant ampliar l’horari i el nombre de persones que hi treballen, 
aleshores tots vam reconèixer que seria bo, tan sols que vosaltres 
consideràveu que no era el moment, però que teníeu en el cap que s’havia 
d’ampliar l’oferta d’horari i l’oferta de treballadors que hi treballen, i nosaltres 
consideràvem que calia donar-hi prioritat. Aquest era el desacord però no pas 
en els objectius, en canvi, en el “Cornellà Informa” està la biblioteca i no 
s’esmenta en absolut ni la problemàtica dels horaris ni la problemàtica del 
personal, però és que, a més a més, hi ha ciutadans que han hagut de recórrer 
a l’espai que tenim nosaltres, del nostre Grup Municipal, concretament 
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l’Associació de pares i mares de l’Escola Municipal de Música per poder, com a 
ciutadans,  fer sentir la seva veu. 
 
 Per això nosaltres demanem tres coses molt senzilles, primer que 
tots els veïns o les entitats puguin escriure-hi. Quin és el sostre?, doncs no 
ocupar gaire espai i la bona educació. En segon lloc demanen que la pluralitat 
que hi ha en aquest plenari, si aquí hi ha debat ha de quedar reflectit.  
 
 Quan surten temes referits a l’Ajuntament, és a dir, davant d’un 
projecte urbanístic, davant d’un fet concret, davant de la problemàtica de 
l’ensenyament, perquè en la informació no pot sortir també reflectida la 
diversitat d’opinions, la riquesa que hi ha ideològica en el plenari?. I, 
demanem una tercera cosa, que també demanen en el Parlament de 
Catalunya, el Grup Parlamentari Socialista, no d’ara, una comissió formada 
per diversos, o per un representant del diversos grups municipals perquè vetlli 
per l’equanimitat dels continguts, perquè hi ha una gran contradicció  que 
s’ha de resoldre, i és la següent: si el director d’una publicació que és la 
persona que ha de garantir en un mitjà públic, l’objectivitat és una persona 
càrrec de confiança,  li resulta, suposo, molt difícil ser objectiu i a la vegada 
ser càrrec de confiança, de manera que nosaltres entenem que el que cal és 
que: 
 
 1. Hi hagi una comissió que vetlli per l’equanimitat.   
 2. Que els ciutadans puguin escriure-hi, i 
 3. Que hi hagi una pluralitat que reflecteixi en el “Cornellà Informa”, 

la pluralitat del plenari. 
 
 Aquestes són les tres demandes que fem i a més a més, nosaltres, si 
la Secretària ens ho permet, de manera que sigui legal de fer-ho, 
periòdicament presentarem la mateixa Moció, si convé més rere més. 
  
 Seguidament pren la paraula el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que com el seu Grup 
havia presentat una altra Moció amb el mateix sentit, indubtablement donarà 
el suport a aquesta, però volia recordar una cosa: avui estem discutint tota 
una sèrie de temes importants, ha hagut mocions contraposades en el mateix 
sentit, quan surti la notícia sortirà que s’ha aprovat i això és un dels sentits de 
posar una altra moció, i mai es dirà que ha estat el que ha promogut aquestes 
coses, i això ja ho veurem si es recull, com s’havia de recollir en el “Cornellà 
Informa”. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup malgrat 
que el seu punt de vista no és tan pessimista com planteja Esquerra 
Republicana creu que hi ha coses que realment es podrien millorar de la 
revista Cornellà Informa, i votaran a favor de la Moció. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Alberto García Llorente, com a  Portaveu 
del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup sempre han estat 



 38

d’acord amb això, i vam votar pel nou canvi del format del “Cornellà Informa”, 
perquè sentim allò que diu el Sr. Tardà, que a vegades hi ha una mica, no de 
manipulació del contingut, perquè això està fet per professionals, que són ells 
els que realment saben fer,  però nosaltres votarem a favor de la Moció. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup 
creu, que el format, el contingut i la intenció que té el “Cornellà Informa”, és 
correcta en aquest moment, i que en cap moment es pot dir que la informació 
que surt no sigui real o rigorosa. Realment es recullen els temes que passen a 
Cornellà, i que fa, bàsicament, l’Ajuntament, i quan parlem de l’Ajuntament, 
nosaltres ens sentim també inclosos dintre d’aquest Ajuntament, perquè som 
membres d’aquest Consistori i crec que les persones que ens van elegir, també 
han de sentir-se d’alguna manera contents/es, perquè el nostre gra de sorra 
haurem posat també en què es facin aquestes coses o si més no, segurament 
que si són coses per al benefici de la ciutat es consideraran que són 
beneficioses per a tothom.  
 
 Per tant crec que parlar del nostre butlletí d’informació municipal 
de la  mateixa manera  que si estiguéssim parlant de qualsevol mitjà de 
comunicació públic dels que controlen la Generalitat de Catalunya,  
l’extrapolació no és correcta no s’està parlant del mateix.  Ja existeix una 
comissió en aquest moment del Patronat de la Ràdio que participa en l’idea de 
com funciona la ràdio i suposo que si alguna vegada hi ha una televisió, doncs 
segurament que també es farà alguna cosa similar, però crec que la informació 
directa que fa el consistori o que fa l’Ajuntament està en la línia correcta d’allò 
que s’ha de fer. En principi també m’ha sorprès que alguns dels Grups Polítics 
que estan aquí considerin que la situació de Cornellà és tan precària, o tan 
poc democràtica com per tenir que votar a favor d’aquesta Moció quan no es 
veuen la biga en el seu ull, en aquest cas estem parlant de Convergència i 
Unió i també d’Esquerra Republicana, evidentment, que va donar suport a un 
govern presidit pel Sr. Jordi Pujol. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que sembla simpàtic que 
es vulgui utilitzar la figura d’una persona com Pascual Maragall que ha 
plantejat un debat molt més profund i seriós sobre els mitjans que disposa la 
Corporació Catalana de Ràdio-Televisió de Catalunya, que evidentment no és 
pas un butlletí i sembla simpàtic que s’utilitzi aquesta figura per part del Grup 
d’Esquerra Republicana de Catalunya. També em sembla simpàtica la posició 
del Grup de Convergència sobre el tema d’aquesta Moció, però lluny d’això 
anem a la realitat, estem parlant d’un element informatiu que sembla hi ha un 
greu desconeixement de com funciona. Com a responsable de la comunicació 
d’aquest Ajuntament vull dir que l’única participació que tinc en la confecció 
del butlletí són els temes que es porten a aqueix butlletí, i aqueixos són 
escollits per una comissió de tècnics d’aquest Ajuntament que consideren, en 
funció dels problemes que s’estan desenvolupant, i de les activitats que hi ha a 
la ciutat allò que és més oportú segons aqueixa visió per informar dins del 
contingut del butlletí.  
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 Per tot això crec que cal insistir que és instrument del municipi per 
informar de totes aquelles coses que es fan, però en cap moment per a 
manipular, perquè si hi ha butlletins d’altres municipis que per exemple no 
escriu l’oposició, o butlletins d’altres municipis que no estan governats pel 
Partit Socialista on l’espai que se li dóna als grups municipals és en proporció 
al que representen en vots, aquí tots tenen els seus espais, alguns ho cedeixen 
també  per a la demagògia, i per tant hauríem de contemplar molt bé aqueix 
espai al qual ningú li posa límits. La resta d’informacions intenta ser el més 
rigorós amb els projectes. Per la qual cosa crec que el debat en el temps 
s’haurà de tenir sobre altres mitjans, però en concret sobre un element 
d’informació de les coses que estan succeint nosaltres no acceptem, que es 
digui, que es  manipula.  
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU,  per dir que recorda que, per exemple, els 
telediaris  de TV3 i Catalunya Ràdio, són les emissores i els telediaris més 
sentits o vistos a Catalunya, per tant, no seran tan imparcials i a part d’això,  
almenys jo estic representant a l’Ajuntament de Cornellà, vull dir, que estem a 
l’Ajuntament de Cornellà no al Parlament de Catalunya, allò és un altre debat.  
Si posem els mitjans de comunicació privats i públics doncs es podrien posar 
tots i en canvi tampoc esteu d’acord, i el “Cornellà Informa” malgrat que hi dic 
que la meva visió no era tan pessimista com la que ha presentat el Sr. Tardà, 
però deixa quelcom a desitjar, i òbvia molt els altres grups. 
 
 Finalment intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que creu que la intervenció del 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, Sr. Balmón, referma l’idea que el que 
hem de fer el mes vinent és tornar a presentar la mateixa Moció, i aleshores el 
que podríem fer és començar el mes vinent just en el punt on hem acabat 
avui.  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és  rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Manuel Luque del Rio, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón; i, dels 
Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i 
senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; i, amb el vot a favor 
dels Regidors/es del Grup Municipal del PP, senyors Alberto García Llorente, 
Antonio Naranjo Hijos, i senyora Mª Isabel Espinosa Fernández; del  Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA  senyor Ignacio Flórez Barrón; del Portaveu del 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena; i del Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma.  
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 7.- Moció del Grup Municipal de CiU, per a dotar a la ciutat 
d’aules d’estudi i lectura a cadascun dels barris de Cornellà.  
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que des que les Caixes d’estalvi han deixat de prestar el servei 
de biblioteca i sala de lectura a locals de la seva propietat, hem detectat una 
manca d’espais adients per a desenvolupar tasques d’estudi i lectura. 
 
 Atès que als ciutadans i ciutadanes de Cornellà li calen espais per 
desenvolupar la seva tasca acadèmica i d’esbarjo. 
 
 Atès que només existeix una biblioteca central, que tot i ser de gran 
utilitat, queda allunyada de diferents barris de la ciutat, tot obligant a infants 
com a persones d’edat avançada a haver de desplaçar-se per gaudir dels 
serveis de biblioteconomia. 
 
 Atès que l’Ajuntament de Cornellà disposa a tots els barris de locals 
municipals, que moltes vegades fan un nul servei a la comunitat i d’altres 
estan infrautilitzats i que podrien ser perfectament aprofitables pel foment de 
la cultura. 
 
 El Grup Municipal de Convergència i Unió, proposa a l’Ajuntament 
Ple, l’adopció de les següents mesures: 
 
 1.- Habilitat als locals de cada barri d’un espai adient per a la 

pràctica de la lectura i l’estudi. 
 
 2.- Que aquests espais estiguin connectats en xarxa amb la 

biblioteca central per tal de poder fer consultes sense haver de 
fer desplaçaments.”   

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu del Grup 
Municipal de CiU es fa una explicació de la Moció. 
 
 A continuació intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, com a 
Alcalde President, per informar que hi ha una Moció alternativa del Grup 
Municipal Socialista, sobre aquesta Moció, que és la següent: 
 
 “L’any 1997, l’Ajuntament de Cornellà va iniciar un procés tendint a 
impulsar i promoure els serveis de biblioteca pública i la creació de noves 
sales de lectura a la nostra ciutat. 
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 Les dificultats històriques que manaven de l’absència d’una marc 
legislatiu clar a Catalunya van ser superades l’any 1993 amb l’aprovació de la 
Llei del sistema Bibliotecari de Catalunya. El consens assolit en l’esperit de la 
Llei i en el seu posterior desenvolupament, ha fet possible que a principis 
d’aquest any 1999, la Generalitat inicií el procés de traspàs de les biblioteques 
de la província de Barcelona a la Diputació, iniciant així un nou model que en 
darrer terme afavoreix la voluntat dels municipis d’ajustar plenament els 
serveis d’aquests centres culturals a la demanda dels usuaris. Amb tot, encara 
avui està pendent de definir el Mapa de lectura pública de Catalunya, 
l’instrument que ha de permetre definitivament establir els criteris i regular les 
inversions de les administracions públiques en aquest àmbit. 
 
 Aquesta situació però, no va aturar el procés de modernització i 
actualització dels equipaments bibliotecaris a la nostra ciutat. La posada en 
marxa, l’any 1996 de la nova biblioteca central, al centre cultural Joan García-
Nieto, i l’anunci de tancament de les dos sales de lectura que la Caixa 
d’estalvis de Catalunya i la Caixa de Pensions de Barcelona tenien a na nostra 
ciutat, va portar a l’Ajuntament l’any 1998 a desenvolupar un Pla de 
Biblioteques orientat a facilitar l’accés de ciutadanes i ciutadans als seus 
recursos i serveis culturals. El Pla va considerar com a punt de partida la 
necessitat d’interrelacionar les biblioteques existents: Joan García-Nieto i 
Salvat Papasseit. 
 
 Aquest Pla té com a objectius: 
 

1. Facilitar l’existència d’espais de lectura pública a tots els barris. 
 

2. Potenciar la integració dels espais de lectura publica i dels 
equipaments bibliotecaris en les polítiques culturals i educatives de 
la ciutat. 

 
3. Renovació i adaptació del fons bibliogràfic a les necessitats 

formatives dels centres educatius. 
 

4. Col·laborar amb els centres educatius de la ciutat i AMPAS per tal 
d’ajustar les ofertes municipals a les necessitats de cada un dels 
centres. 

 
5. Dotar als espais de lectura amb recursos informàtics i connexió a 

la xarxa Internet. 
 

6. Creació d’una xarxa informàtica digital per tal d’optimitzar el fons 
bibliogràfic de cada centre. 

 
 El Pla s’implementa el curs 1999-2000 amb l’obertura d’aules 
d’estudi al entre cultural García-Nieto, 
 
 Durant els anys 98-99 aquest Pla de biblioteques ha suposat unes 
inversions en condicionament d’espais, compra de mobiliari i ampliació de 
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fons bibliogràfic i documental per un import de 30.563.099, per l’any 200 esta 
previst en l’avantprojecte de pressupost unes inversions per uns onze milions 
de pessetes.  
 
 Atès la situació actual de desenvolupament del Pla de Biblioteques 
de Cornellà, el Grup municipal Socialista proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’aprovació de les següents mesures: 
 

1. Continuar el desenvolupament i l’aplicació del Pla de biblioteques 
de Cornellà durant l’any 2000. 

 
2. Donar suport al projecte pilot d’obertura d’aules d’estudis per 

facilitar l’existència d’espais adequats de treball per als estudiants 
de la ciutat en períodes d’examen. 

 
3. Demanar a la Diputació de Barcelona la continuïtat del seu suport i 

col·laboració en la gestió de la biblioteca central de  Cornellà, així 
com, en la mesura en que la seva dotació pressupostaria ho 
permeti, augmentar la dotació de personal en aquesta biblioteca, 
atesa les necessitats actuals. 

 
4. Reclamar a la Generalitat de Catalunya la redacció i l’aprovació del 

Mapa de lectura pública de Catalunya, pendent  des de la 
promulgació de la Llei del sistema bibliotecari de Catalunya, 
aprovada el Març del 1993.   

 
5. Reclamar a la Generalitat de Catalunya la redacció i aprovació del 

Reglament sobre organització, funcionament i finançament de les 
biblioteques dels centres d’ensenyament no universitari, tal i com 
preveu la Llei de Març del 1993. 

 
6. Traslladar aquest acord a la Diputació de Barcelona i a la 

Conselleria de Cultura de la Generalitat de Catalunya.” 
 
 
 En aquest moment s’absenten de la sessió els Regidors del Grup 
Municipal Socialista, senyors Antonio Balmón Arévalo i José Luis Morlanes 
Galindo. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea de 
Cultura, Esports, Relacions Ciutadanes, i Cooperació i Solidaritat, senyor 
Vicenç Badenes i Teixidó, per manifestar que aquesta Moció és interessant 
però crec que ja ho sabeu alguns de vosaltres, l’Ajuntament des de l’any 1994, 
quan es va plantejar la revisió del sistema bibliotecari de la ciutat, impulsant 
una nova biblioteca volia donar un tomb a la situació de precarietat de la 
lectura pública a Cornellà,  i  es va assolir a l’any 1996 quan es va aprovar la 
nova biblioteca. 
 



 43

 A l’any 1997 ens vam trobar amb què les dues caixes d’estalvis que 
tenien a Cornellà unes sales de lectura petites i precàries, van dir que 
plegaven, i davant d’això aquest Ajuntament va reaccionar i seguint les 
indicacions de l’Alcalde vam fer una contra proposta a aquestes caixes, que 
segons ells vam ser l’únic Ajuntament de Catalunya on ells tancaven sales de 
lectura que els hi vam plantejar. Quina era?, obrir sales de lectura, 
biblioteques escolars en tots els centres escolars, i els hi vam demanar ajut. 
Aquest ajut es va formalitzar en un conveni i vam elaborar un Pla. Aquest és 
l’argument central i la part expositiva de la Moció que nosaltres presentem, 
que a cada zona de Cornellà, a cada barri, quant estigui més a prop de la gent 
aquestes sales de lectura molt millor, però hi ha una realitat i és que han 
d’estar ubicades en algun lloc, han de tenir una sèrie d’equipaments i sobretot 
han d’estar regulades per un àmbit legislatiu o per algun tipus de regulació 
administrativa. La nostra Moció, entre un dels temes el que demana és que 
algunes d’aquestes administracions superiors, especialment de la Generalitat 
que és qui té les competències i realitzi definitivament i amb caràcter 
d’urgència el mapa de lectura pública de Catalunya perquè són qüestions que 
encara avui estan pendents de regular  
 
 Prèviament diré que aquest Pla de biblioteques té una dotació 
pressupostària que ronda els quaranta milions de pessetes, dels quals trenta i 
mig ja s’han executat una part l’any 1998 i una part l’estem executant aquest 
any. Les previsions pressupostàries quan aquest Ple aprovi els pressupostos 
són executar l’any que ve deu milions amb la compra de mobiliari, fons 
bibliogràfics, condicionament de locals, etc. etc.  
 
 
 En aquest moment s’incorporen a la sessió els Regidors del Grup 
Municipal Socialista, senyors Antonio Balmón Arévalo i José Luis Morlanes 
Galindo. 
 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón,  per manifestar que nosaltres vam 
presentar també una  proposta fa un Ple o dos sobre el tema de l’ampliació, i 
això no s’ha recollit i ara la Moció aquesta del Grup Municipal de  CiU, recull 
tota aquesta en una que pretén ser alternativa i anul·lar les altres. De totes 
maneres estem contents perquè pensem que aquest debat que nosaltres vam 
iniciar fa un parell de mesos comença a tenir resultats, i bé que és veritat que 
ha hagut, per exemple el tema de les biblioteques als col·legis però  tenen unes 
limitacions d’horaris i a un determinat tipus de persones, però no és una 
biblioteca que estigui després oberta una vegada que es tanca el col·legi, però, 
a més, hi ha una cosa que aquí nosaltres plantejàvem fa dos mesos que no es 
planteja: la necessitat de què la biblioteca central, que té una densitat 
d’activitats impressionant i que aquestes persones, malgrat el seu gran zel i de 
la seva bona tasca que fan, a vegades són insuficients per cobrir-les, per la 
qual cosa, tot el que sigui per millorar està bé. 
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 Seguidament pren la paraula el  senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que  tenint en compte que 
ens ho heu donat fa poc, i tenim una certa legitimitat en la mesura en què 
vam treure fa  uns mesos el tema a debat, i tenint en compte que el Grup 
Municipal de CiU també ho planteja,  i que, a més, intueixo que hi ha molts 
punts de coincidència, demanaria que això es pogués deixar pel mes vinent i 
aleshores durant aquest  mes podríem trobar-nos i treballar-ho conjuntament 
perquè hi ha alguns punts que en els quals jo no sé si queden incloses les 
demandes que vam fer nosaltres, i, perquè  és un punt en el que podem 
coincidir. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que la nostra Moció en sí 
no era tan ambiciosa com la que ha plantejat el Grup Municipal Socialista, era 
solament habilitar a cada barri uns espais per a la lectura i l’estudi, poder 
estar connectats a la xarxa informàtica de la biblioteca central, que creiem que 
era molt més fàcil de poder complir que tots els sis punts que, a més a més, 
molts d’ells passen la pilota a altres administracions, llavors es poden 
realment  refondre les dues mocions, però crec que al fons la nostra Moció era 
molt menys ambiciosa que aquesta i que es podia porta a terme amb no massa 
recursos. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Alberto García Llorente, com a  Portaveu 
del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup també coincideix 
amb el Portaveu del Grup Municipal d’ERC. També som de l’opinió de què en 
principi estaríem disposats a aprovar la Moció que ha presentat el Grup 
Municipal de CiU, i l’altra Moció, jo també la deixaria per al plenari vinent per  
intentar que ens doni temps suficient, i dedicar una mica més de temps i 
tractar-la amb més profunditat. 
 
 A continuació intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup veu que 
la Moció que presenta el Grup Municipal Socialista és més completa  i recull 
bastant la que havia presentat el Grup Municipal de CiU. En principi, la 
diferència està en què el Grup Municipal de CiU no diu, com ell mateix acaba 
de reconèixer, de qui és la responsabilitat de dotar aquestes aules d’estudi que 
demanen per a cada barri. Crec que a la següent Moció a cadascú se li 
demana allò que és competència seva que realment prengui les decisions i 
agafi les responsabilitats que li pertoca,  la Diputació de Barcelona a 
augmentar la dotació de personal i mantenir la que hi ha i augmentar la 
dotació, la Generalitat de Catalunya a la redacció i la progressió del Mapa de 
Lectura Pública. Per tant, nosaltres, quan pensem en fer una cosa a dintre de 
la població, hem de saber, a més de ser l’entitat local  la responsable directa, a 
qui més li correspon aquest servei o ha de participar en allò i per tant repartir 
també la part de despesa i d’esforços que pot comportar una dotació d’aquest 
tipus que estem a favor de què es facin i per això creiem que la del Grup 
Municipal Socialista és la més completa, i que adreça la responsabilitat a 
cadascuna de les administracions segons la part que li correspon. 
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 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que si es retira la Moció del Grup Municipal  de CiU, es retira 
l’esmena a la totalitat, i parlarem d’això el que voleu i quan voleu, i si no es 
retira la Moció, òbviament, no volem votar en contra perquè hi ha elements 
amb els que estaríem d’acord, i altres amb els que amb el redactat que hi ha, 
evidentment, no i per tant es mantindria l’esmena a la totalitat. 
 
 Possiblement, afegeix, hem d’aclarir alguna cosa en funció d’algunes  
intervencions que al llarg del Ple s’han vingut donant. Si un Grup presenta 
una moció a la Junta de Portaveus i és coneguda aquesta moció en la Junta 
de Portaveus, el Grup ha tingut temps per elaborar aquesta moció, el que no 
es pot demanar és que sobre aquesta moció no pugui haver-hi una esmena a 
la totalitat o esmenes parcials. Això es fa, simplement, crec, que no amb l’ànim 
de tapar, no sé, igual és que interessa més que votem en contra però no ho 
volem fer ni ho farem des del Govern en aquells temes en els que, a més a 
més, estem treballant. 
 
  Penso que allò que s’hauria de reconèixer és l’esforç que es fa per 
fer tot el contrari,  si el text concret no es comparteix, però hi ha una part de 
les qüestions que es plantegen des de l’oposició que sí que es comparteixen i 
per això es presenta una esmena a la totalitat, i per tant això és  normal i lícit. 
No obstant això aquests detalls els recollirem en el Reglament Orgànic 
Municipal  que properament aprovarem i quedarà més clar per a tothom 
quines són les regles del joc en aquest aspecte. Per tant el Grup Municipal de 
Convergència i Unió té la paraula. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que entén les explicacions 
del Sr. Alcalde respecte a les mocions alternatives, i com d’allò que es tracta 
en definitiva és de què els barris de Cornellà puguin gaudir de locals d’espais 
per a la lectura i l’estudi, retiraríem la nostra Moció.  
 
 Finalment intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que es retira la Moció i per tant si hi ha possibilitat i hi ha acord ja 
vindrà a un proper Ple una Moció d’un grup o de dos o de tres o de quatre o de 
tots.  
   
 
 
 8.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que tots els precs i preguntes que s’hagin de fer es facin en un 
únic torn. 
 
 
 Primerament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per efectuar el prec i preguntes que ha 
presentat per escrit i que literalment diuen el següent: 
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“1. Al Ple del 28 de octubre, vàrem fer una pregunta, per escrit, sobre el 

nou edifici per a la Peña Dominó, que ha estat contestada, pel mateix 
procediment, el dia 8 de Novembre de 1999. 

 
  Per la resposta, entenem que: 
  
  L’acord de construir l’esmentat edifici i l’aprovació del projecte i el 

pressupost, no s’ha pres en cap òrgan regular de l’Ajuntament. 
 
  Els treballs de la Brigada Municipal no se comptabilitzen i, per  tant, 

el cost dels mateixos no es controlen per separat, la qual cosa seria 
comptablement incorrecta. 

 
 Atès que en el pressupost de manteniment no figura cap partida per a 

l’esmentada obra, ens sorprèn que es puguin treure quasi 10 milions 
de pessetes de materials sense restar-ho d’altres partides concretes. 

 
  Per tot això preguem: 

 
1er. Que se’ns digui quin és l’òrgan en el que es va aprovar i perquè no 

figura en l’acta del mateix. 
 
2on. Que se’ns informi del total del pressupost, inclosa la mà d’obra. 
 
3er. Que se’ns digui com es controla el pressupost de manteniment 

perquè aquestes coses no produeixin desajustos. 
  

  Preguem la resposta per escrit.” 
 
  
 En aquest moment s’absenta de la sessió la Portaveu del Grup 
Municipal d’IC-V, senyora Carmen Romero López. 
 
  

“2. En distintes ocasions ens ha arribat informació sobre el fet de què una 
mateixa persona havia adquirit vàries places d’aparcament en 
pàrquings municipals, encara que mai havíem aconseguit les dades 
concretes de la persona. Ara hem pogut comprovar, per l’acta de la 
Comissió de Govern del dia 3 de Novembre, un fet concret: 
 

- El Sr. Francisco Martínez Martínez ha transmès a la Sra. Carmen 
Tirado Arévalo 8 places d’aparcament al pàrquing de la Plaça Galícia. 
 
Això, entenem, és una manera de fer negoci d’un bé que està destinat 
a afavorir als ciutadans de Cornellà, no per fer negoci, sinó per  
controlar els preus abusius que es puguin crear des de la iniciativa 
privada. 
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Per tot això preguntem: 
 

- Quin és el procediment que se segueix per al control de l’adquisició 
dels aparcaments? 
 

- És legal, segons la normativa que ho regula, que una sola persona 
pugui comprar i vendre quants aparcaments li puguin venir de grat?.” 

 
 
 Continuant amb l’ús de la paraula el Sr. Flórez hi fa les preguntes 
següents: 
 

“3.- Ja s’estan col·locant les llums de Nadal; l’any passat vaig presentar un 
prec o una pregunta, ara no recordo, sobre quant costava això a 
l’Ajuntament, crec que eren 90.000,- pessetes cada dia que estaven 
enceses aquestes llums; les llums efectivament les paguen els 
comerços, tinc entès que s’encendran la pròxima setmana, això 
suposarà que durant 40 dies, com a mínim el cost, doncs, d’aquestes 
llums serà 4.000.000,- pessetes, però, a més,  i per això pregunto si es 
mantindrà el mateix horari;  es gasten perquè aqueixes llums estan 
enceses des de les 5 de la tarda  o les 6 com a molt, fins a les 8 del 
matí, com l’enllumenat públic, i això no és necessari, en absolut, per 
la qual cosa demano que hi hagi austeritat en aqueix comportament.”     

 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió la Portaveu del Grup 
Municipal d’IC-V, senyora Carmen Romero López. 
 
 

“4.- Vaig fer una vegada una pregunta o un prec sobre els bancs de la 
Rambla, vaig dir que la pintura se li havia marxat, i em van dir que no 
perquè aqueixa fusta ja estava preparada per aguantar; ara veig 
sorprenentment que s’estan substituint, hi ha un tram on tots s’han 
substituït per aquests altres nous. Això no ho entenc perquè això fa 
molt poc temps que es van instal.lar; si estaven com em vam dir, i a 
més jo crec que sí, en perfecte estat, altre cosa és que el disseny fos 
l’adequat o no, doncs ara resulta que no sé si es llencen, o, a on van a 
parar i se substitueixen per altres de nous.”     

 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que pel que fa al primer prec presentat pel Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, Sr. Flòrez, se li contestarà per escrit, tal i com ha demanat, 
i, per contestar la segona pregunta pren la paraula el senyor Antonio Martínez 
Flor, com a Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis 
dient que el procediment que se segueix no ha canviat: per les primeres places 
s’obre la possibilitat de què tots els ciutadans i ciutadanes s’apuntin i es dona 
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primer una plaça per habitatge i a partir de què estan totes les demandes 
cobertes, si queda un sobrant, aqueix  es ven sense cap tipus de restricció.  
 
 Dir que en la plaça Galícia com en els pàrquings del carrer Avet, de 
Carmen Amaya, o d’Ignasi Iglesias encara li queden a l’Ajuntament places per 
vendre, i també dir que en la mateixa plaça Galícia queden places per vendre, 
per tant si hi ha algun ciutadà que vol comprar places en la plaça Galícia, 
encara està a temps.  
 
 Quant a si s’ajusta a legalitat,  sí s’ajusta perquè una vegada 
coberta la demanada de tots els ciutadans que volien plaça en aquell 
aparcament,  si algú ha comprat més, evidentment, poden després vendre-les. 
 
 Pel que fa a la quarta pregunta, referent als bancs, s’estan 
substituint els bancs de la Rambla, perquè hem rebut bastants queixes de 
ciutadans perquè el disseny que hi ha fa que les persones majors, pel fet de no 
tenir espatllera resulten molt incòmodes i el fet de què els que tenen espatllera 
ho tinguin solament en la meitat del banc, ha fet que bastants persones grans 
no s’hagin donat compte i s’hagin caigut al seure, aleshores s’estan traient de 
la Rambla,  i s’està donat una mà de vernís i s’estan posant en llocs, que just 
darrera el banc hi ha parets d’obra, que tenim en bastants llocs i els estem 
recol·locant en aqueixos llocs. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per contestar a la tercera pregunta 
feta pel Sr. Flórez, informant que l’enllumenat nadalenc començarà el dia 3 de 
desembre. L’horari, en principi, serà des de les 6 fins a les 12. Dir que encara 
que no ho ha apuntat, vam estudiar  la possibilitat de què fos un tipus de 
llums ecològiques, de menor consum; el problema es què no arribàvem a 
poder gestionar això pel canvi que s’ha produït en la regiduria i que en el mes 
de gener, intentarem tenir-ho resolt per l’any vinent. Dir que els consums són 
els previstos, i que no estaran 40 dies, i que va a  estar  més controlat que va 
estar l’any passat. 
 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma, per efectuar les  preguntes que va 
presentar per escrit i que diuen el següent: 
 
 

“1.- En els darrers dies hem observat que la Brigada Municipal procedia a 
netejar les pintades de la  façana d’una entitat bancària, mentre que 
n’obviava d’altres  de ben properes. 

 
Aquest fet ens va sorprendre. Amb tot, vam suposar que la raó del 
nostre desconcert provenia del desconeixement dels criteris que deu 
seguir el Departament municipal responsable d’adjudicar les tasques 
de neteja.   Descartat, doncs, el criteri  territorial, vam suposar que 
potser el que feia discriminar els grafittis a esborrar devia  provenir del 
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contingut de  la pintada. Hem de confessar que tampoc no n’hem tret 
del tot l’entrellat  ja que  en la confluència  dels carrers Verge de 
Montserrat-Ramon y Cajal, i d’ençà fa més de dos anys, existeix una 
pintada al·lusiva a l’organització ETA, amb dibuix anagramàtic inclòs, 
que no ha estat esborrada.  Descartada també l’opció presumible  que 
la Brigada Municipal tan sols es dedicava a netejar  la dels edificis 
públics, desitgem saber:  

 
- Quin criteri segueix l’Ajuntament per procedir a esborrar les pintades 

de les façanes dels nostres carrers? 
 

- Volem pregar finalment que, si tots els ciutadans tenen dret a 
sol·licitar que la Brigada Municipal els netegi la façana, la revista 
Cornellà Informa en doni coneixement per tal d’assabentar-ne a la 
població.” 

 
 
 Continuant amb l’ús de la paraula el Sr. Tardà realitza les 
preguntes que han presentat per escrit, conjuntament, els Grups Municipals  
d’ERC i d’EUiA i que diuen el següent: 
 

“2.- En relació a la Moció presentada en aquesta mateixa sessió del Plenari 
Municipal referida al Pla Especial d’Assignació d’Usos del Sector  
Ribera-Serrallo pels Grups Polítics Municipals d’ERC i EUiA, els 
regidors que constitueixen aquests dos Grups li preguen que accepti 
de respondre, per escrit, en la pròxima sessió del Plenari Municipal, 
que s’ha de celebrar el pròxim dia 24 de novembre, les següents 
preguntes: 
 
En l’acta de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient celebrada el dia 23 de setembre 
de 1999 en l’apartat Informació General es reflecteix la informació 
donada pel Tinent d’Alcalde Sr. Morlanes referida al Pla Especial 
d’Assignació d’usos del sector Ribera-Serrallo i s’hi diu: “... juntament 
amb l’objectiu municipal de convertir el subsector Ribera-Serrallo  en 
un sector dominat pels usos esportius i d’oci, en el qual convisquin la 
gestió pública i privada, amb la regularització dels equipaments 
existents públics i privats i amb la construcció d’un poliesportiu amb 
capacitat per a cinc mil persones, una piscina olímpica coberta i 
l’ampliació de les instal·lacions de les pistes de la Federació Catalana 
de Tennis per a la implantació d’un centre d’alt rendiment de caràcter 
internacional”. 
   
Paral·lelament, en l’acta de la Comissió de Govern celebrada el dia 6 
d’octubre apareix un paràgraf  que diu: “...juntament amb l’objectiu 
municipal de convertir el subsector Ribera-Serrallo en un sector 
dominat pels usos esportius i d’oci, en el qual convisquin la gestió 
pública i privada, amb la construcció d’un poliesportiu amb capacitat 
per a 5.000 persones i una piscina olímpica coberta, juntament amb la 
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regularització dels equipaments existents, públics o privats, que 
encara que estan construïts i en funcionament no tenen assignat l’ús, 
és la principal i única justificació del mencionat Pla Especial”. 
 
El fet de no esmentar en l’acta de la Comissió de Govern les 
referències a les pistes de tennis, així com les diverses interpretacions 
que poden derivar-se dels dos textos sobre si allò públic i privat que ha 
de conviure en aquest espai ve referit exclusivament al que ja és 
construït  o també sobre el que s’hi farà,  ens porta a  les següents 
preguntes:  
 
1.- Els terrenys expropiats seran dedicats exclusivament a la 

realització d’equipaments d’oci i pràctica esportiva de caràcter 
públic o bé en serà posteriorment cedida una part  per a iniciatives 
privades? 

 
2.- Quin calendari té previst l’Ajuntament per a la realització del Pla 

Especial. 
 
3.- Té previst l’Ajuntament reservar una part de terreny  d’aquest 

indret a dotació d’oci i cultural de caràcter agrícola, amb l’objectiu 
que tingués una funció cultural (fins i tot com a equipament 
pedagògic i d’oci) essent també una font d’aliments frescos, sans i 
propers?” 

 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per contestar 
a la primera intervenció del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, Sr. Tardà, i 
informar que l’Ajuntament disposa de dues brigades, una que és pròpiament 
de la Brigada Municipal, i una altra que no és de la Brigada Municipal sinó 
que depèn d’una empresa de serveis que té contractada l’Ajuntament, que són 
els mateixos que fan la neteja viària. La diferencia és que l’equip de la Brigada 
Municipal el que fa és repintar sobre les pintades  i a més ho fa amb tres o 
quatre colors que sempre són els mateixos i la gent de l’empresa de serveis 
utilitza un aparell que és d’hidro-neteja, que ho fan a base de raig d’aigua. 
 
 Primer, continua dient el Sr. Martínez, deixar clar que la prioritat 
absoluta i màxima de les dues brigades són els edificis i instal.lacions 
municipals, i després van traient el màxim número de pintades que poden, 
però tenint en compte que en el  tema del que són marbres i el que són granits 
procuren treure-les totes, perquè amb l’aparell aquell és possible fer-ho. 
 
 Quant a la Brigada Municipal que fa repintades, això és més 
problemàtic perquè el que fa, no deixa de ser una taca, sobre una paret, d’un 
color diferent, perquè no es pinta tota la façana, a no ser que sigui una façana 
molt petita, i hi ha gent que no ho vol. Per tant el criteri és aquest, i per altre 
costat es demana permís abans perquè, per exemple, hi ha gent del carrer 
Freixe i del carrer Almirall Vierna que no ens han deixat treure les pintades, 
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perquè  no ho pinten tot, per tant la Brigada no pinta façanes sinó que el que 
fa és treure pintades. La majoria de pintades dels bancs i caixes s’ho treuen 
ells mateixos, que tenen un servei i  sinó les traiem nosaltres, amb la brigada 
de serveis, però la Brigada Municipal  no si era marbre o granit. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea 
d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar, pel que fa al segon tema presentat pels Grups Municipals 
d’ERC i d’EUiA,   que  les coses que aquí es pregunten ja es van explicar al seu 
dia a la Comissió Informativa. Al sector hi hauran usos privats i públics, al 
sector hi ha el Delfos i la Federació de Tennis que són entitats privades;  
aquesta és la posició de l’Ajuntament en aquest moment. Pel que fa referència 
al terrenys expropiats, encara  estem treballant amb totes les hipòtesi obertes. 
El nostre objectiu, és fer una inversió possible per l’Ajuntament de Cornellà, la 
millor instal·lació pels ciutadans i ciutadanes  i que sigui sostenible una 
vegada que estigui en funcionament, en funció d’aquests paràmetres estem 
començant a treballar ara, quan arribi el seu moment, i en funció d’aquests 
paràmetres prendrem una decisió. 
 
 La segona qüestió que pregunten del Pla Especial, malauradament 
tampoc puc donar una data exacta, el que sí que puc dir és que la intenció del  
govern municipal és fer els equipaments en aquest mandat, aquesta és la 
nostra intenció i el nostre compromís amb la ciutat de Cornellà. 
 
 La finalització del Pla Especial dependrà de moltes coses, entre 
d’altres, d’alguna altra administració. En aquest moment no podem dir una 
data de quan el tindrem acabat, el que volem és que fos acabat l’equipament 
en aquest mandat.  No tenim previst en aquest Pla Especial d’Assignació 
d’Usos, un equipament d’aquest tipus, al marge de què quan vàrem parlar a la 
Comissió Informativa, vàrem dir que en aquest sector no, però que potser 
algun dia aquesta seria una cosa a reflexionar. 
 
 A continuació  pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per fer les preguntes que han estat 
presentades per escrit i que són les  següents: 
 

“1.- Relacionada amb la instal·lació a l’edifici propietat de l’Ajuntament del 
carrer Mossèn Jacint Verdaguer, núm. 22, d’una nova associació de 
veïns. 
 
1er. Poden haver més d’una associació de veïns al barri? 
 
2on. Quin criteri es va seguir per adjudicar-los l’ús del referit local?” 

 
 

“2.- Motiu del trasllat dels contenidors de deixalles del carrer Esteban 
Murillo al carrer Rubió i Ors, i el perquè no estan junts els 
contenidors de les diferents deixalles, fet que dificulta la seva 
recollida selectiva.” 



 52

 
 

“3.- Relacionada amb les obres del cobriment de la trinxera de la RENFE: 
Atès que s’ha observat pels veïns del barri un manifest alentiment del 
ritme de les obres voldríem saber el motiu i si s’acompliran els 
terminis establerts.” 

   
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per respondre 
a la segona pregunta efectuada pel Portaveu del Grup Municipal de CiU, i dir 
que els contenidors del carrer Murillo s’han canviat a petició de la companyia 
que fa el tema de la recollida i de l’enginyer de serveis, intentant sobretot 
optimitzar el tema de circuits de recollida i intentant molestar el menys 
possible als veïns. El carrer Rubió i Ors, una vegada arreglat, té unes voreres 
que  són de quatre o cinc metros on estan posats, i el carrer Murillo té una 
vorera de metre i mig, tenint en compte, a més a més, que tenia vuit 
contenidors que just donaven a vuit pisos que estaven en un primer, i al 
carrer Rubió i Ors hi ha una distància bastant gran. També ajuda a què el 
tema del recorregut dels camions sigui més fàcil i molesten menys als veïns 
que hi viuen. 
 
 Pel que fa al tema de la recollida selectiva els hem deixat, entre 
altres coses, perquè no molesten als veïns, i normalment la recollida selectiva 
tant de cartró com de vidre i de paper la gent no va amb el diari i la bossa, 
sinó que normalment porta un grapat de diaris i porta ampolles, i normalment 
quan va al tema selectiva va directament, per tant, no creiem que això tingui 
cap problema a l’hora de la recollida. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar pel que respecta a 
les preguntes sobre l’associació de veïns, a la primera la resposta és sí, mentre 
que la Direcció General de Registres del Departament de Justícia no tinguin 
res a dir, i, pel que fa al segon punt, és cap, perquè l’edifici no és municipal, 
nosaltres tenim uns drets que intentem preservar com llogaters d’unes 
actuacions del passat i per tant no hi ha res més que comentar sobre això. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea 
d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que és veritat que hi ha un alentiment de les obres de la 
trinxera i no per motius electorals perquè aquest alentiment ha estat en plena 
campanya autonòmica, sinó per motius normals i lògics i és que els blocs que 
formen els murs són uns blocs d’alta tecnologia, i hi ha una sola empresa que 
feia aquests blocs aquí a Espanya que ha presentat suspensió de pagaments, i 
l’empresa adjudicatària ha hagut d’anar a buscar una altra a França. Això ha 
fet que al aturar-se la construcció dels murs, que també ha coincidit amb una 
època extraordinària de pluges. No obstant ja s’està reprenent el pols de nou i 
començaran a col·locar-se aquestes plaques en els laterals a partir del proper 
dilluns, així doncs, crec raonable esperar que abans de les pròximes eleccions 
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municipals  això estigui acabat, i després, dir que he parlat amb l’Associació 
de Veïns fa unes setmanes, els hi vaig estar explicant el tema, i van entendre 
perfectament la importància d’una obra que costa tants milions de pessetes 
que s’ha de fer bé, i hi ha una cosa molt maca que vull posar enconeixement 
perquè a mi em va satisfer molt,  perquè un senyor va dir que es porta parlant 
d’això des de fa 16 anys i jo sempre vaig dir que aquesta obra mai es faria, i he 
de dir-li a vostè avui que l’estic veient que es farà i que s’acabarà. 
     
     
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-tres hores, de la qual s’estenc 
la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament amb mi, la 
Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 
 
 
 


